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XXVIII. ročník č. 1/2021 vydáva mesto Sládkovičovo

Testovanie na Covid-19

Antigénové testovanie 31. októbra 
a 1. novembra 2020 a štyri ďalšie kolá v 
dňoch 23.–24., 30.–31. januára, 3.-7. a 8.-
13. februára 2021 boli najväčšími logistic-
kými akciami v našom meste. Testovania 
sa  zúčastnilo viac obyvateľov  ako naprí-
klad volieb a ich zabezpečenie bolo veľmi 
náročné.

V Sládkovičove sa vlaňajšieho prvého 
kola  antigénového  testovania  zúčastnilo 
3 931 osôb. Testovanie  odhalilo 17 pozi-
tívnych, čo bolo 0,43% zúčastnených (za 
celé Slovensko bolo 3 625 332 zúčastne-
ných, z toho 38 359 pozitívnych, t. j. 1,05 
%)    a  vďaka  tomuto  výsledku  sa  druhé 
kolo  testovania  nemuselo  uskutočniť  (za 
celé Slovensko  2  044  855  zúčastnených, 
z  toho 13 509 pozitívnych,  t.  j. 0,66 %). 
Bohužiaľ, mnohí z nás si v sychravý pre-
lomový novembrový víkend užili dlhé stá-
tie v  radoch,  ale  ak  ste  sa dobre obliekli 
a obuli, nezabudli doma dáždnik a v rade 
ste sa „zrazili“ s dobrými kamarátmi, tak 
ani  čakanie  na  test  pri  dodržiavaní  dvoj-
metrových odstupov nebolo až    také zlé. 
Testovanie v našom meste sa konalo prvý 
deň  na  štyroch  a  druhý  deň  na  piatich 

odberných  miestach  za  účasti  zdravotní-
kov,  vojakov,  policajtov,  dobrovoľných 
hasičov a dobrovoľníkov. Napriek dlhým 
radom  prebehlo  pokojne,  všetky  získa-
né dobré i zlé skúsenosti boli využité pri 
januárovom  skríningu.  Vďaka  súhlasu 
konateľa  spoločnosti Termálne kúpalisko 
Vincov  les Sládkovičovo bolo umožnené 
počas testovania využitie areálu kúpaliska 
na pohodlné absolvovanie testovania for-
mou prejazdu.

Štyri kolá celoplošného skríningu boli 
podstatne „komfortnejšie“ a to predovšet-
kým vďaka rezervačnému systému, ktorý 
ako obyvatelia nášho mesta, tak aj zo širo-
kého okolia s radosťou privítali a aj vyu-
žili. Odpadlo dlhé čakanie v radoch vďa-
ka  rovnomernému  rozloženiu  záujemcov 
o  testovanie,  a  tým sa aj minimalizovalo 
riziko, že sa nakazíme práve na testovaní. 
Prvého kola sa zúčastnilo 3 515 osôb, kde 
sa odhalilo 60 pozitívnych, čo bolo 1,7 % 
(za  Slovensko  2  949  017  zúčastnených 
a 36 547 pozitívnych, čo bolo 1,24 %). Pre 
vysoké percento pozitívnych sa v Sládko-
vičove  konalo  aj  druhé  kolo  skríningu, 
ktorého  sa  zúčastnilo  3  555  obyvateľov 

a odhalilo sa 67 pozitívnych,  čo predsta-
vovalo dvojdesatinné zvýšenie oproti pre-
došlému  týždňu  (1,9 %).   V  treťom kole 
sa prišlo dať otestovať 3 565 osôb, kde sa 
potvrdila  pozitivita  u  67  osôb,  čo  činilo 
1,9 % -  rovnako ako v predchádzajúcom 
týždni a vo štvrtom kole sme už  zazname-
nali mierny pokles percenta pozitívnych, z 
3 467 otestovaných bolo 51 pozitívnych,  
čo bolo 1,47 %.

Všetci  spoločne  prežívame  neľahké 
časy, bojíme sa o svoje zdravie, o svojich 
blízkych, život nám komplikujú protipan-
demické opatrenia, deti nechodia do škôl, 
mnohé veci sú ďaleko komplikovanejšie, 
ako sme boli zvyknutí. Musíme však uro-
biť  všetko  preto,  aby  sme  sa  čo  najskôr 
vrátili  do  normálneho  života.  Vysoká 
účasť obyvateľov nášho mesta na testova-
ní svedčí o zodpovednom prístupe, za čo 
vám všetkým ďakujeme a aj týmto malým 
pribaleným darčekom by sme chceli  túto 
našu  vďaku  prejaviť.  Ešte  väčšia  vďaka 
patrí  všetkým  zdravotníkom,  vojakom, 
našim  dobrovoľným  hasičom,  policaj-
tom,  pracovníkom  technických  služieb 
a  dobrovoľníkom,  ktorí  zabezpečovali 
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Mojmíra  J.  K.,  vedených  na  LV  2945 
k.ú. Sládkovičovo, spolu 93 m2  za kúp-
nu cenu 10 €/m2 

•  Vyplatenie nájomného za nájom nehnu-
teľností vo vlastníctve Mojmíra J. K. vo 
výške 0,50 €/ m2/rok, nájomné bude vy-
platené za roky 2018, 2019 a 2020.

•  Zámer zámeny majetku mesta Sládkovi-
čovo z dôvodu hodného osobitného zre-
teľa - nehnuteľnosť – budovu so súpis-
ným č. 97  - Klampiarstvo za pozemky 
parc. č. 491/1 a parc. č. 493/4 vo výmere 
528 m2. Rozdiel  hodnoty  zamieňaných 
nehnuteľností  vo  výške  3  223,08  €  v 
prospech mesta zaplatí Imrich L. na účet 
mesta.

•  Odôvodnenie odpredaja majetku mesta 
Sládkovičovo  z  dôvodu  hodného  oso-
bitného  zreteľa  pre  žiadateľa  Ľudovíta 
G.a manželky Kataríny G.

•  Podanie  žiadosti  o  poskytnutie  dotácie 
na  projekt  s  názovom  „Výstavba  elek-
trickej  nabíjacej  stanice  pre  elektro-
mobily  v  meste  Sládkovičovo“,  jeho 

25. zasadnutie MZ v Sládkovičove zo dňa 9.12.2020

MESTO INFORMUJE

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

•  Program rokovania 25. zasadnutia MZ v 
Sládkovičove.

•  4. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičovo 
v roku 2020 - zníženie príjmovej časti o 
1 708 415 € a zníženie výdavkovej časti 
rozpočtu o 1 643 614 €.

•  Dodatok č. 8/2020 k VZN č. 81/2013 o 
určení  výšky  finančných  prostriedkov 
na  mzdy  a  prevádzku  na  žiaka  ZUŠ, 
dieťa MŠ a školského zariadenia zriade-
ných na území mesta Sládkovičovo. 

•  Dodatok  č.  1/2020  k VZN  č.103/2019 
o  určení  výšky  príspevku  na  čiastočnú 
úhradu nákladov v školách a školských 
zariadeniach  v  zriaďovateľskej  pôsob-
nosti mesta Sládkovičovo.

•  VZN č. 105/2020 o miestnom poplatku 
za komunálne odpady vrátane biologic-
ky  rozložiteľného  odpadu,  biologicky 
rozložiteľného  kuchynského  a  reštau-
račného odpadu a drobné stavebné od-
pady na území mesta Sládkovičovo. 

•  VZN  č.  106/2020  o  nakladaní  s  ko-
munálnym odpadom a drobným staveb-
ným  odpadom,  biologicky  rozložiteľ-
ným  odpadom  vrátane  kuchynského  a 
reštauračného  odpadu  na  území  mesta 
Sládkovičovo.  

•  Rozpočet Technických  služieb  Sládko-
vičovo na roky 2021-2023.

•  Rozpočet Spojenej školy, Školská 1087, 
Sládkovičovo na roky 2021-2023.

•  Rozpočet Základnej  školy s materskou 
školou Sándora Petőfiho s VJM na roky 
2021-2023

•  Návrh    Komisie    kultúry    pri   MZ    a 
Komisie  športu  pri  MZ  na  poskytnu-
tie  dotácií  z rozpočtu mesta Sládkovi-
čovo na  rok  2021 organizáciám vyko-
návajúcim kultúrnu, športovú a verejno-
prospešnú činnosť vo  výške 41 240 €.

•  Rozpočet mesta  Sládkovičovo  na  roky 
2021-2023.

•  Plán kontrolnej činnosti hlavného kon-
trolóra na I. polrok 2021. 

•  Odkúpenie nehnuteľností vo vlastníctve 

Testovanie na Covid-19

testovanie  a  v  neľahkých  podmienkach 
sa vzorne postarali o jeho hladký priebeh. 
Obrovské poďakovanie patrí  vedeniu fir-
my  Fekollini  za  bezplatné  dodanie  raňa-
jok  zúčastneným,  a  firmám  Batiservice, 
Márton&Márton, Jamajka a Pizza&More, 
ktorí sa striedali po týždňoch, aby sme aj 
takto podporili našich podnikateľov. Tí sa 
postarali o včasné dodanie chutných obe-
dov  a  večerí,    aby  sa  testovacím  tímom 
ľahšie pracovalo s plnými žalúdkami. Ďa-
kujeme p. Pócsovi z Tripsy, ktorý sa ešte 
v čase, keď bol veľký nedostatok ochran-
ných pomôcok, objavil u mňa v kancelárii 
s  ochrannými  pomôckami  a  venoval  ich 
tým,  ktorí  to  najviac  potrebovali. Vyslo-
venie vďaky patrí aj firme Niltex na čele 
s pánom Lindákom, ktorý zabezpečil do-
danie  ochranných  pomôcok  tiež  v  čase, 
keď  ich  bol  veľký  nedostatok  na  trhu. 
O vždy načas pripravené odberné miesta 
a  ich  časté  dezinfikovanie  sa  starali  pra-
covníci  našich  technických  služieb,  naši 
dobrovoľní  hasiči  koordinovali  dopravu 
na Termálnom kúpalisku a zároveň dbali 
o  to,  aby odberné  tímy mali  k  dispozícii 
dostatočné  množstvo  kávy  a  čaju,  aby 
si  ich  členovia  udržali  dostatok  energie. 
Ústretovo nám pomohli vojaci zo Serede, 
o  našu  bezpečnosť  sa  starali  príslušníci 
Obvodného  oddelenia  policajného  zboru 
zo Sládkovičova. A v nemalej miere patrí 
vďaka  aj  pracovníkom mestského  úradu, 
ktorí  sa  podieľali  na  organizácii  testova-
nia.

V snahe o maximálnu zdravotnú bez-

pečnosť  občanov  mesto  Sládkovičovo 
zakúpilo  germicídne  žiariče,  ktorými  ne-
ustále dezinfikujú priestory čakární v bu-
dove zdravotného strediska (v ordináciách 
už tieto žiariče boli). Pacienti sa teda ne-
musia obávať, že sa nakazia práve u leká-
ra,  len  musia  dodržiavať  všetky  pokyny 
a hygienické opatrenia. Tieto žiariče boli 
dočasne  využité  na  odberných miestach,  
keď  ich  bol  nedostatok  na  trhu.  Jeden 
chýbajúci  žiarič  nám  zapožičalo  vedenie 
Antonius  senior  centra,    neskôr  sme  ich 
počet doplnili o dva ďalšie prenosné žia-
riče, ktoré nám naďalej slúžia v mobilnom 
odbernom  mieste  (v  starom  kultúrnom 
dome). To je občanom k dispozícii každý 
týždeň od pondelka do  soboty v  čase od 
8.00 hod. do 16.30 hod.

V rámci očkovania proti Covid-19 už 
boli zaočkovaní naši zdravotníci, učitelia, 
klienti  a pracovníci Antonius  senior  cen-
tra a v očkovacích centrách v Galante a v 
Dunajskej Strede aj viacerí starší občania 
nášho  mestečka.  Prosíme  občanov,  aby 
pomohli  svojim  blízkym  seniorom  s  re-
zerváciou na očkovanie, lebo práve oni sú 
tou  najohrozenejšou  skupinou.  Ak  budú 
naši starkí zdraví, uľaví sa nemocniciam, 
ktoré sa postupne budú môcť vrátiť k štan-
dardnému režimu.

Dávajte na seba pozor, buďte discipli-
novaní a trpezliví, lebo to je jediná cesta, 
ako poraziť Covid-19.

Ing. Gábor Krommer,
 prednosta MÚ
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25. zasadnutie MZ v Sládkovičove zo dňa 9.12.2020

26. zasadnutie MZ v Sládkovičove 
zo dňa 30.12.2020

MESTO INFORMUJE

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

•  Program  rokovania  26.  mimoriadneho 
zasadnutia MZ.

•  Stratégiu budovania SMART City Slád-
kovičovo.

•  Zabezpečenie  spolufinancovania  pro-

jektu  Vodozádržné  opatrenia  v  meste 
Sládkovičovo vo výške 5 % celkových 
oprávnených výdavkov, t.j. 10 095,63 €

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk

Sčítanie obyvateľov 2021

Sčítanie  obyvateľov  v  SR  prebieha 
elektronicky od 15. februára 2021 do 31. 
marca  2021.    Povinnosť  sčítať  sa  vypl-
nením  sčítacieho  formulára  majú  všetci 
obyvatelia Slovenskej republiky. Pre úče-
ly sčítania sa obyvateľom rozumie každý, 
kto má v Slovenskej republike trvalý, pre-
chodný alebo tolerovaný pobyt. Obyvate-
ľom sa zároveň rozumie aj občan Európ-
skej únie,  ktorý má na území Slovenskej 
republiky obvyklý pobyt a štátny prísluš-
ník  tretej  krajiny  s  trvalým,  prechodným 
alebo tolerovaným pobytom na území SR. 
Za neplnoletého obyvateľa a za obyvate-
ľa, ktorý nie je spôsobilý na právne úko-
ny má povinnosť vyplniť sčítací formulár 
jeho zákonný zástupca.  

Všetky údaje, ktoré obyvateľ uvedie v 
sčítacom formulári sa musia vzťahovať k 
rozhodujúcemu okamihu sčítania, ktorým 
je polnoc zo štvrtka 31. decembra 2020 na 
piatok 1. januára 2021.

Vzor  elektronického  formulára  spolu 
s jazykovými mutáciami je zverejnený na 
https://www.scitanie.sk/scitanie-obyvate-
lov/vzor-scitacieho-formulara. 

Počas doby sčítania bude obyvateľom 
do poštových schránok zaslaný leták a tiež 
SMS  správa  s  informáciou o prebiehajú-
com sčítaní obyvateľov 2021 s výzvou na 
sčítanie sa.

Vážení  spoluobčania,  vyzývame  vás, 
zúčastnite  sa  Sčítania  obyvateľov,    ktoré 
práve prebieha. Sčítajte sa sami v pohod-
lí  domova  a  bezpečne  prostredníctvom 
svojho počítača,  tabletu či mobilného  te-
lefónu. Elektronický formulár pre sčítanie 
nájdete na stránke www.scitanie.sk  alebo 
si stiahnite mobilnú aplikáciu. Podrobnej-
šie informácie získate zavolaním na MÚ v 
Sládkovičove  031/7842490  alebo  na  call 
centrum 02/20 92 49 19.   

Prosíme  rodinných príslušníkov, oby-
vateľov, pomôžte sčítať sa svojim starším 
spoluobčanom, ak vás o to požiadajú. 

Sčítajte sa v roku 2021 elektronicky – 
rýchlo, jednoducho a bezpečne.

Každý  obyvateľ  je  dôležitý,  spravme 
klik pre lepšiu budúcnosť.

Edita Kyselová, matrikárka

realizáciu  a  povinné  spolufinancovanie 
v  súlade  s  podmienkami  poskytnutia 
pomoci.

•  Zrušenie  uzesenia  č.  169/MZ-2020  zo 
dňa 17.6.2020.

•  Predloženie  Žiadosti  o  nenávratný  fi-
nančný  príspevok  na  projekt:  „Mesto 
Sládkovičovo  –  Využitie  geotermálnej 
energie s použitím tepelného čerpadla“, 
celkové  oprávnené  výdavky  projek-
tu  502  984,88  €,  spolufinancovanie  vo 
výške najmenej 5 %,  v maximálnej výš-
ke 25 149,24 €, zabezpečenie realizácie 
projektu  a  zabezpečenie  financovania 
prípadne  vzniknutých  neoprávnených 
výdavkov  z  rozpočtu  mesta  Sládkovi-
čovo.

•  Predloženie  žiadosti  o  nenávratný  fi-
nančný príspevok na projekt „Spoločne 
to  zvládneme“,  zabezpečenie  finanč-
ných prostriedkov na spolufinancovanie 
vo výške najmenej 5 %, maximálne do 

výšky  12  500  €,  zabezpečenie  realizá-
cie projektu, zabezpečenie financovania 
prípadne  vzniknutých  neoprávnených 
výdavkov  z  rozpočtu  mesta  Sládkovi-
čovo.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

•  Kontrolu plnenia uznesení z 24. zasad-
nutia MZ, ktorú vykonal hlavný kontro-
lór mesta Ing. Pavol Doval.

•  Správu  hlavného  kontrolóra  mesta  o 
kontrole  stavu  a  vývoja  dlhu  mesta 
Sládkovičovo.

•  Výročnú správu konsolidovaného celku 
mesta Sládkovičovo za rok 2019.

•  Stanovisko hlavného kontrolóra k Návr-
hu rozpočtu mesta Sládkovičovo na rok 
2021  a  viacročného  rozpočtu  na  roky 
2022-2023.

•  Výsledok  obchodnej  verejnej  súťaže 

o  ekonomicky  najvýhodnejšiu  ceno-
vú  ponuku  na  prenájom  domu  smút-
ku v Sládkovičove,  na prevádzkovanie 
pohrebnej služby a pohrebiska v meste 
Sládkovičovo.  

•  Výsledok obchodnej verejnej súťaže na 
odpredaj časti pozemku parc. č. 2605/3, 
víťazke obchodnej verejnej súťaže Do-
minike R. za kúpnu cenu 2430 €

Mestské zastupiteľstvo súhlasilo:

•  S  výstavbou  miestnej  komunikácie  na 
základe žiadosti  Márton & Márton spol. 
s r. o., Fučíkova 458/252, 925 21 Slád-
kovičovo.

Mestské zastupiteľstvo poverilo:

•  Primátora  mesta  podpísať  s  víťazom 
obchodnej verejnej súťaže p. Ernestom 
Molnárom,  Záhradnícka  1559/58  Veľ-
ké Úľany, mandátnu  a  nájomnú  zmlu-
vu    na  dobu  určitú  od  01.01.2021    do 
31.12.2025.

•  Primátora mesta pred začatím výstavby 
miestnej komunikácie dohodnúť s Már-
ton & Márton  spol. s r. o. podmienky.  

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

V  druhej  polovici  novembra  školský 
klub detí zorganizoval súťaž vo výtvarnej 
tvorivosti, v ktorej si deti mohli vybrať z 
dvoch  tém:  „farebný  svet“  alebo  „malý 
Warhol“.  Do  súťaže  sa  zapojilo  veľa 
detí,  ktoré vytvorili  skutočne krásne die-
la.  Predstavili  sme  ich  na  malej  výstave 
v  priestoroch  školy.  Autori  najoriginál-
nejších  a  najvydarenejších  výtvorov  boli 
odmenení peknými cenami.  

Začiatkom decembra sa na našej škole 
konalo  školské  kolo  matematickej  súťa-
že  Pytagoriáda.    Tento  ročník  bol  výni-
močný  aj  tým,  že  sa  žiaci mohli  zapojiť 
do  súťaže  aj  online.  Využili  to  hlavne 
žiaci druhého stupňa, ktorí sa vzdelávajú 
dištančne z domu, ale aj žiačikovia prvého 
stupňa, ktorí z rôznych dôvodov nemohli 
riešiť  súťažné  úlohy  v  škole.  Opäť  sme 
mali v jednotlivých kategóriách mnohých 
úspešných riešiteľov, ktorí nás budú repre-
zentovať v okresnom kole. 

Stalo  sa  už  zvykom,  že  v  decembri 
navštevujeme  s  vianočným  programom 
seniorov v Antonius  senior  centre. Aktu-
álna  situácia  nám  nedovolila  stretnúť  sa 
s nimi osobne, čo nás však neodradilo od 

toho,  aby  sme  ich potešili. Pani učiteľky 
so svojimi žiakmi pre nich nacvičili milý 
program. Veľká vďaka patrí  p. Kopasovi 
a  p.  Krommerovi,  ktorí  program  nato-
čili  a  pomohli  nám  takýmto  spôsobom 
spríjemniť  chvíle  seniorom.  Okrem  toho 
sme  sa  zapojili  do  celoslovenskej  zbier-
ky  -    Koľko  lásky  sa  zmestí  do  krabice 
od topánok?  Žiaci spolu s rodičmi, ale aj 
zamestnanci školy naplnili darčekové kra-

bice  knihami,  drobnosťami  na  pamiatku, 
voňavými, sladkými a slanými prekvape-
niami. Zbierka mala veľký úspech. Poda-
rilo sa nám zozbierať 94 krabíc, ktoré sme 
odovzdali pre potešenie starenkám a star-
čekom v Antonius senior centre.

Vždy nás veľmi teší, keď v našej ško-
le pribudne niečo nové. Tentokrát sa nám 
podarilo  vytvoriť  vysnívaný  čitateľský 
kútik.  Naša  radosť  je  o  to  väčšia,  že  na 
jeho  zriadení  sa  spolupodieľali  aj  žiaci 
našej  školy.  Na  základe  troch  žiackych 
návrhov prebehlo veľké školské hlasova-
nie.  Najviac  hlasov  získal  práve  projekt 
Čitateľský  kútik,  ktorý  sa  nám  podarilo  
zrealizovať  s  pomocou  Detskej  organi-
zácie Fénix. Touto cestou sa chceme po-

ďakovať organizácii Fénix, darcom kníh, 
ako  aj  našim  obetavým  pani  učiteľkám, 
ktoré pomaľovali  steny milými kresbami 
a doladili detaily, aby sa našim detičkám 
v kútiku dobre čítalo.

Vonkajšie  priestory  školy  tiež  prešli 
úpravou. V rámci revitalizácie zelene boli 
v okolí našej školy vysadené kríky, trval-
ky a stromčeky rôznych druhov. Ďakuje-
me mestu Sládkovičovo za realizáciu vý-
sadby, vďaka ktorej sme urobili ďalší krok 
ku skrášleniu areálu základnej školy.

Od  11.  januára  sa  k  žiakom  druhé-
ho  stupňa,  ktorí  sa  vzdelávajú  dištančne 
od  konca  októbra,  pridali  aj  žiaci  prvé-
ho stupňa. Pedagógovia ZŠ a ZUŠ sa  im 
snažia online výučbou sprostredkovať čo 
najviac  informácii  a  nových  poznatkov. 
Vychovávateľky z ŠKD sa online spájajú 
s deťmi a tvorivou hodinkou im vypĺňajú 
voľný poobedňajší čas. 

Všetci si uvedomujeme, že tento spô-
sob výučby je omnoho náročnejší a plno-
hodnotne nenahradí výchovno-vzdelávací 
proces  v  škole.  Preto  veľká  vďaka  patrí 
nielen  pedagógom,  vychovávateľkám, 
ale aj rodičom, ktorí sú pri momentálnom 
spôsobe  vzdelávania  nenahraditeľnými 
pomocníkmi pre našich žiakov a učiteľov.

Vedenie školy
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Zo života Základnej školy SándoraPetőfiho s VJM
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Rôzne školské súťaže patria od vzniku 
školských  inštitúcií  k  životu  školy.  Je 
tomu tak i v súčasnosti, napriek tomu, že 
v tomto školskom roku majú tieto súťaže 
netradičnú formu. 

Tento  rok  určite  nebudú  športové  sú-
ťaže,  ale  naši  najlepší  matematikári  už 
čo  to  dokázali  na  školskej  matematickej 
súťaži  Pytagoriáda. Táto  súťaž  je  zvlášt-
na  tým,  že  sa  neráta  iba  počtárska  zruč-
nosť a schopnosť logického myslenia, ale 
na body sa môže premeniť i čas, ktorý sa 
nevyužil  na  riešenie  zadaných  úloh.  Z  8 
prihlásených žiakov sa do okresného kola 
dostalo 5. Z 3. triedy to boli Lea Ťarchová, 
Dominika Hrotková a Armin Lax a zo 4. 
triedy Ádám Krommer  a  Viktória  Elisa-
beth Cződör. Sme zvedaví na pokračova-
nie na aprílovom okresnom kole. 

Pre  staršie  ročníky  sa organizuje ma-
tematická olympiáda. Je to náročná súťaž, 
kde musia žiaci riešiť príklady, s ktorými 
sa  na  hodinách matematiky  nestretávajú. 
Cieľom súťaže je totiž objavenie talentov, 
ich podpora, rozšírenie odborných poznat-
kov žiakov, a použitie tých matematických 
vedomostí, ktoré získali počas  školských 
štúdií. Právom môžeme byť  teda hrdí na 
Ádáma Katonu, žiaka 9. triedy, ktorý mal 
len o jeden bod menej ako víťaz a skončil 
na 2. mieste okresného kola. Aj jemu pra-
jeme veľa úspechov a dobrú prípravu na 
krajské kolo. 

Súťaž  v  prednese  poézie  a  prózy 
- Tompa  Mihály  vers-  és  prózamondó 
verseny, sa z dôvodu pandémie tento rok 
nekonala, možno na jar. Tešíme sa na ňu, 
pretože sme v nej zainteresovaní: v minu-
lom školskom roku totiž Bianka Hercogo-
vá zo 7. triedy získala 1. miesto na okres-
nom kole. Aj ona sa svedomite pripravuje, 

pretože i na krajskom kole by chcela do-
siahnuť podobný úspech. 

Napriek nízkemu počtu žiakov na na-
šej škole, sa medzi nimi nájde veľký počet 
talentovaných detí a  tak sme sa prihlásili 
na ďalšie súťaže, ktoré budú organizované 
neskôr. 

Podali  sme  si  prihlášky  do  medziná-
rodnej matematickej súťaže Matematický 
klokan, ktorej prvotným cieľom je popu-
larizácia matematiky  a  jej  podanie  zážit-
kovou formou pre každého. Súťaž sa koná 
v rovnakom čase v 89 krajinách sveta. 

Prihlásili sme sa i do pravopisnej súťa-
že - Simonyi Zsigmond Kárpát-medencei 
helyesírási  verseny  -    ktorej  poslaním  je 
posilnenie  lásky  k  materinskému  jazyku 
a rozvoj pravopisných zručností v každo-
dennom živote. 

Ďalej sme sa prihlásili do enviromen-
tálnej  súťaže  Eko-logika  (Öko-logika 
Kárpát-medencei Környezetvédelmi Csa-
patverseny),  ktorej  cieľom  je  prehĺbenie 

enviromentálnych vedomostí a vytvorenie 
komplexného  ekologického  zmýšľania. 
Žiaci popri  tom, že  si osvoja poznatky o 
enviromentálnych  procesoch  a  spoznajú 
i  súvislostí,  pripravia  prednášku,  ktorej 
témou  je  prezentácia  enviromentálnych 
hodnôt  svojho  okolia. Tento  rok  súťažná 
skupina spracovala enviromentálne prob-
lémy  chráneného  vtáčieho  územia Úľan-
ská mokraď, ktorá sa dotýka i katastrálne-
ho územia Sládkovičova.

Pretože  zapojenie  sa  do  súťaží  má 
veľkú  povzbudzujúcu  silu,  pedagógovia 
sa snažia deti zapojiť do rôznych ďalších 
projektov,  napríklad do    projektu písania 
rozprávok  sme  zaslali  práce  troch  žia-
kov 6. ročníka - Bianky Bilickej, Bettiny 
Tóthovej a Kristiána Hrotka. Deti si mohli 
vybrať  zo  77  maďarských  historických 
tém.  Z  najlepších  prác  sa  potom  vydá 
zvláštna  rozprávková  knižka  pri  príleži-
tosti  roka národnej súdržnosti. Práce žia-
kov budú zverejnené i v 2. čísle školského 
časopisu @kodó Hír@  (Kukackodó Hír-
kukac), ktoré plánujeme vydať v apríli.Tu 
si môžeme pozrieť i výtvarné diela, ktoré 
boli zaslané do  jednotlivých súťaží. V 1. 
čísle školského časopisu sme sa dozvedeli 
o  rôznych  školských  aktivitách,  prečítali 
sme si názory žiakov o dištančnom vzde-
lávaní a o samotnej pandémii. 1. číslo  je 
zverejnené na webovej adrese www.zsvj-
msladkovicovo.sk.

Buďme hrdí  na  výsledky našich  detí, 
povzbudzujme ich, aby príprava na súťaže 
a  práce pripravené do  rôznych projektov 
neboli pre naše talentované deti záťažou, 
ale naopak: užitočným a príjemným strá-
vením času, aby im dodali chuť do ďalšej 
práce. K  dosiahnutým  výsledkom  blaho-
želám  a  ďakujem  i  učiteľom,  ktorí  ich 
inšpirujú a vedú ich na ceste k vedomos-
tiam, prispejúc tak k úspechom našich žia-
kov a k pozdvihnutiu úrovne našej školy. 

PaedDr. Katalin Takács
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Napísali o nás

V  sérii  článkov  na  tému  „Napísali 
o  nás“  sme  tentoraz  vybrali  dva  články 
z histórie nie tak dávnej a načreli sme do 
digitalizovaného archívu denníka Új szo, 
ktorý po celé roky pravidelne informoval 
čitateľov o dianí v Sládkovičove. Možno 
si starší čitatelia zaspomínajú na udalosti 
rokov minulých  a  pre mladých  sú  tieto 
články dokladom histórie nášho mesta. 

Nemáme  ambíciu  komentovať  tieto 
texty,  ale  chceme  zdôrazniť,  že  všetky 
„úspechy  socialistického  plánovania“ 
boli  iba  slabým  odvarom  toho,  čo  v 
Diószegu vybudoval barón Karl Kuffner 
de Diószeg a občas sa súdruhom stávalo, 
že sa takpovediac „pýšili cudzím perím“, 
ktoré  zdedili  v  rámci  kuffnerovského 
hospodárskeho komplexu.

Sládkovičovo chce byť mestom

Rozhovor  so  Zoltánom  Takácsom, 
predsedom MNV

Neviem, či  sú presne určené kritériá 
na to, ako sa dedina môže stať mestom. 
Či  to závisí od počtu obyvateľov, počtu 
alebo výšky domov, alebo od  toho, kde 
sa  nachádza  tá  dedina  -  či  v  susedstve 
veľkého  mesta,  alebo  malých  dedín. 
Niektoré mestá sa vopred stavajú už ako 
„mesto“, iné zas vyrastú z dediny. V zá-
ujme  zníženia  rozdielov medzi mestom 
a dedinou spravíme všetko. Myslíme tým 
zlepšenie  služieb,  rozšírenie  obchod-
nej  siete,  rozvoj  možnosti  vzdelávania 
a kultúrneho vyžitia obyvateľov dediny. 
Samozrejme  by  bolo  nesprávne,  keby 
sme  riešenie  tejto  otázky  vyriešili  tým, 
že  každú  väčšiu  dedinu  by  sme  vyhlá-
sili  mestom,  pretože  názov  sám  o  sebe 
nič neznamená. O tom svedčí množstvo 
vyspelých  dedín,  ale  i  množstvo  miest 
zaostalých v  rozvoji. To všetko Sládko-
vičovčania vedia. Napriek tomu, sú pev-
ne odhodlaní a spravia všetko v záujme 
toho, aby sa Sládkovičovo stalo mestom.

‒Na základe rozhodnutia MNV sme po-
dali žiadosť na ONV, aby sme sa mohli 
stať  mestom  –  hovorí  Zoltán  Takács, 
predseda  MNV.  ‒Dúfame,  že  to,  že  sa 
staneme  mestom,  prispeje    k  rozvoju 
Sládkovičova.

• Povedali by ste nám praktický príklad 
na to, čo ste nemohli uskutočniť kvôli 
tomu, že Sládkovičovo je dedinou a nie 
mestom? 
‒Napríklad,  požiadali  sme  ONV,  aby 
sme  na  miestnom  národnom  výbore 
mohli zamestnať stavbára. Našu žiadosť 
odmietli argumentom, že na to majú prá-
vo len mestá, hoci by sme naozaj veľmi 
potrebovali  stavbára.  Odsúhlasoval  by 
stavebné  plány  dediny,  pretože  k  tomu 

sú potrebné odborné vedomosti. S  tými 
však  nedisponuje  ani  tajomník,  ani  ja. 
My  sa  tešíme  plánom,  s  radosťou  ich 
schválime,  neskôr  vysvitne,  že  neboli 
správne. Tak tomu bolo i v prípade  ne-
dávno  postavených  potravín:  schválili 
sme projektovú dokumentáciu, avšak ne-
skôr sa musela trikrát zmeniť a tak stavba 
miesto jedného roka trvala tri roky. Ne-
chceme, aby sa takéto niečo zopakovalo 
aj inokedy.

• Teraz postavený obchod spĺňa všetky 
požiadavky? 
‒Žiaľ, je to málo. O splnení požiadaviek 
dediny by sme mohli hovoriť vtedy, keby 
aj Jednota postavila takéto isté potraviny. 
Pretože  obyvatelia  bývajúci  na  druhom 
konci dediny chodia nakupovať do tohto 
obchodu (kto vie, akou dlhou dedinou je 
Sládkovičovo, ten si teraz povzdychne – 
pozn. redaktora) najväčším nedostatkom 
našich  obchodov  je,  že  sú  umiestnené 
v súkromných bytoch 

• Napriek tomu, že počet obyvateľov 
Sládkovičova sa blíži k päť a pol tisícom, 
nemá kultúrny dom. Kedy očakávate, že 
bude?
‒Žiaľ, konkrétnu odpoveď nevieme dať. 
Našu žiadosť okres, odvolávajúc sa na fi-
nančné problémy, neustále odmieta. Pod-
ľa nášho názoru, keby sme boli mestom, 
aj v riešení tejto otázky by sme pokročili.  

• Aké kultúrne a zábavné možnosti má 
v súčasnosti obyvateľstvo dediny?
‒ Máme kino, v ktorom sa okrem piatka 
premieta každý deň. Tu sa usporadúvajú 
aj  divadelné  predstavenia  –  pravidelne 
sem  zavíta  napríklad Maďarské  oblast-
né divadlo. Miestne podniky zabezpečia 
permanentky svojim zamestnancom. Tí, 
ktorí  radi  tancujú,  navštevujú  vináreň 
„Šport“ , kde sa trikrát do týždňa uspora-
dúvajú hudobné večery. 

• Okrem kultúrneho domu, čo by dedina 
potrebovala?
‒Veľmi  by  sme  potrebovali  mestskú 
kanalizáciu. Taktiež by bolo blahodarné, 
ak by podľa  vzoru Serede i Sládkovičo-
vo pripojili na plynovod spájajúci Brati-
slavu so Šaľou. Našim dávnym prianím 
je vybudovanie menšieho hotela, ale ani 
na  toto  sme  nedostali  financie.  Súrnym 
sa javí výstavba športového areálu. To sa 
aj uskutoční v rámci akcie „Z“. 

• Čo by ste spomenuli zo zrealizovaných 
plánov? 
‒Popri hotových potravinách je pekným 
výsledkom  vyriešenie  verejného  osvet-
lenia dediny, čo stálo pol milióna korún. 
Veľmi  si  ceníme  pomoc  okresu,  ktorou 
prispel  k  výstavbe  dvadsiatich  štyroch 
bytov a  tak  i k  riešeniu bytovej proble-

matiky dediny. Nedávno  sme odovzdali 
autobusovú zastávku v hodnote 413 tisíc 
korún. Bolo to potrebné z dôvodu, že de-
dinou prechádza expres premávajúci me-
dzi Bratislavou a Nitrou.
V rámci akice „Z“ sme založili park, kto-
rého zavlažovanie sme zabezpečili vybu-
dovaním miestneho vodovodu.

• Aké sú pracovné možnosti v Sládkovi-
čove? 
‒Pre obyvateľov ponúkajú pracovné prí-
ležitosti  predovšetkým  cukrovar,  miest-
ny  závod  Piešťanských Mlynov,  rašeli-
nové závody, JRD, šľachtiteľská stanica 
a  dom  služieb. Dúfame,  že  keď  sa  sta-
neme mestom, aj pracovných príležitostí 
bude viac. Zatiaľ je len otázkou, či bude 
Sládkovičovo  mestom,  ak  áno,  kedy? 
Sládkovičovčania ale dúfajú, že čoskoro. 

FÜLÖP IMRE, Új Szó, 21. ročník, 
1968-01-09 / 8. číslo, utorok

122. mesto Slovenska (ČSTK) 

Slovenský  minister  vnútra  Štefan 
Lazar, odovzdal včera Pavlovi Haškovi, 
predsedovi miestneho národného výboru 
dekrét Slovenskej vlády o  tom, že obec 
Sládkovičovo  sa  vyhlasuje  za  mesto  a 
dostáva  právo  na  zriadenie  mestského 
národného  výboru. Na  slávnostnom  za-
sadnutí sa zúčastnil Ján Janík, člen pred-
sedníctva  ÚV  KSS,  tajomník  ÚV,  Ivan 
Knotek,  tajomník  Západoslovenského 
krajského  výboru  a  ďalšie  významné 
osobnosti.  Tým  sa  Sládkovičovo  stáva 
122.  mestom  Slovenska.  Sládkovičovo 
s 5 500 obyvateľmi je štvrtou najobýva-
nejšou  obcou  galantského  okresu.  Prvá 
zmienka  o  nej  pochádza  z  roku  1252. 
Počas budovania socializmu sa obec dy-
namicky rozvíjala, zmenil sa jej charak-
ter,  politická  i  hospodárska  dôležitosť. 
Pôvodne  poľnohospodárska  usadlosť 
sa  stala modernou  priemyselnou  a  poľ-
nohospodárskou obcou. Ako vo  svojom 
príhovore  zdôraznil  súdruh  Ján  Janík: 
rozšírenie právomocí národného výboru 
vo veľkej miere prispeje k pokrytiu po-
trieb obyvateľstva a k ďalšiemu socialis-
tickému a hospodárskemu rozvoju mes-
ta. Včera 77 obyvateľom nového mesta 
odovzdali ocenenia „Za zásluhy v rozvo-
ji a výstavbe mesta”

Új Szó, 36. ročník, 
1983-01-29 / 24. číslo, sobota

Eva Sudová
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Akú súvislosť majú tieto dve osobnosti? 

Vďaka  historickému  výskumu  Bc. 
Alexandry Ondovej, ktorá spracovala his-
tóriu  kuffnerovskej  umeleckej  zbierky, 
sme  sa  dozvedeli,  že  k  70.  narodeninám 
jedného z najvýznamnejších vedcov Char-
lesa  Darwina  (*1809‒†1882)  pripravili 
nemeckí  a  rakúsko-uhorskí  vedci  album, 
v ktorom vyjadrili svoj obdiv a úctu k jeho 
celoživotnej  vedeckej  práci.  V  albume, 
ktorý má 34  strán,  je 138  fotografií ved-
cov  a  vedeckých  tímov  a medzi  nimi  na 
jednom z významných miest je fotografia 
mladého  32  ročného Karla Kuffnera  do-
konca i s jeho osobným venovaním: „Dem 
grossen Erforscher wissenschaftlicher 
Wahrheiten in treuer aufrichtiger Vere-
hrung und als Zeichen seiner Dankbarkeit 
gewidmet von Karl Kuffner in Dioszegh, 
Ungarn.“ (preklad: Veľkému objaviteľovi 
vedeckých práv s lojálnym a úprimným 
obdivom a na znak vďačnosti od Karla 
Kuffnera z Diószegu v Uhorsku).

Karl  Kuffner,  ktorý  v  tom  čase  pra-
coval  v Diószegu  už  desať  rokov,  veľmi 
dobre chápal význam vedy, výskumu a ve-
decko-technického  rozvoja  a  patril  k  po-
krokovo  zmýšľajúcim  vizionárom,  ktorí 
pochopili  význam  Darwinovej  vedeckej 
práce, napriek tomu, že ešte mnoho rokov 
po tom, ako Charles Darwin zomrel, bola 
jeho práca o pôvode druhov spochybňova-
ná.Tento vzácny album je dnes v majetku 
University of Cambridge. 

O Darwinovi a popieraní  jeho výsku-
mov sa zmienil i Raoul Kuffner vo svojej 
knihe  Planomania,  z  ktorej  sme  vybrali 
jeden vtipný odsek:„Keď môjho otca zvo-
lili za predsedu Liberálnej strany za okres 
Galanta, usporiadali na jeho počesť obed. 
Po obede, pretože som zrejme bol „dobrý 
chlapec“, som sa mohol zúčastniť oslavy, 
bohužiaľ v sprievode môjho vychovávate-

Barón Karl Kuffner a sir Charles Darwin

Významné ocenenie našej bývalej občianky

PRÍSPEVKY

ľa, ktorého som sa, nemohol zbaviť.
A tam som zažil veľké rozpaky. Po 

mojej ľavici sedel môj vychovávateľ, prí-
vrženec Jeana Baptiste Lamarka, horlivo 
odmietajúci teórie Charlesa Darwina a 
oproti páter Madurkay, ktorý Darwina 
obhajoval, čo v tom čase bol úspech na 
katolíckeho kňaza. Po mojej pravici sedel 
praktický lekár, starý Dr. Saar, ktorý bol 
veľmi nahnevaný, pretože sa s ním škriepil 
vikár Bathy, ktorý tvrdil: «Spôsob liečenia 
rán, aký používajú sedliaci je lepší ako 
lekárske šarlatánske praktiky vás lekárov, 
ktorí kysnú ako tá vaša karbolová kyseli-
na. Stačí len na ranu položiť dobre vyzretý 
maštaľný hnoj a horúčava vytiahne z tela 
všetko zlé. Skúsil som to sám, keď som si 
vyrezal kurie oká na nohách a urobilo mi 
to veľmi dobre».

Ktorú stranu by som mal počúvať 

pozornejšie? Rozhodol som sa rýchlo. O 
Darwinovi som mohol čítať koľko som 
chcel, pravdaže tajne, pretože mnohí ešte 
považovali neotesanú históriu prírody za 
škodlivú. Žiadne knihy však neopisovali 
teórie vikára Bathyho a tak som síce viac 
veril doktorovi, ale pozornosť som upria-
miť na vikára a moje rozhodnutie prinies-
lo ovocie. K diskusii sa pripojil aj kaplán 
Pápay, ktorý vychvaľoval ďalší sedliacky 
postup, a to priloženie pavučiny na otvo-
renú ranu, čo bolo údajne rovnako účinné 
ako maštaľný hnoj. Zdalo sa, že existuje 
ešte tretia metóda, ktorú trocha tlmeným 
hlasom začal vysvetľovať otec Bathy, ale 
kaplán Pápay, ktorý ma dvakrát do týžd-
ňa vyučoval náboženstvo, ho nenápadným 
gestom upozornil, že je prítomný chlapec. 
Tak ostala táto tretia ránhojičská metóda 
stratená pre mňa aj pre históriu.“

(Spomenuté  mená  môžu  byť  skomo-
lené, nakoľko kniha je napísaná anglicky 
a i pamäť Raoula Kuffnera nemusela byť 
dokonalá.)

Veľmi  nás  potešilo,  že  sa Alexandre 
Ondovej podarilo nájsť fotografiu mladé-
ho Karla Kuffnera, lebo doposiaľ sú zná-
me  iba  štyri  jeho  fotografie. V  súvislosti 
s pripravovanou publikáciou o umeleckej 
zbierke by sme chceli osloviť čitateľov, či 
náhodou vo  svojich  rodinných  albumoch 
nemajú fotografie z interiéru kaštieľa a to 
i  z  obdobia,  keď  už  v  ňom Kuffnerovci 
nežili (i po roku 1938 a aj po II. sv. voj-
ne). Ide nám napríklad o fotografie vašich 
príbuzných,  ktorí  v  kaštieli  pracovali. 
Bohužiaľ,  obrazové materiály  z  interiéru 
kaštieľa  sú  minimálne  a  ani  potomkom 
rodiny, žijúcim dnes v USA, sa ich nepo-
darilo nájsť.

OZ Ponvagli

Zdroj: https://cudl.lib.cam.ac.uk/view/
PH-DOWNHOUSE-EH-88202652/22

Dňa  15.  12.  2020  bola  zamestnanky-
ni Archívu Šaľa Mgr. Hildegarde Pokreis 
udelená Medaila za zásluhy o rozvoj verej-
nej správy, ktorú jej udelil generálny ria-
diteľ  sekcie  verejnej  správy Ministerstva 
vnútra  Slovenskej  republiky  Ing. Adrián 
Jenčo,  LLM.  Medaila  bola  pani  Pokreis 
udelená na základe jej účinkovania na pra-
covisku, za celoživotnú vynikajúcu prácu, 
za bohatú publikačnú činnosť, za prípravu 
monografií viacerých obcí v regióne, napr. 
Žihárca,  Veľkých  Úľan,  mesta  Šaľa,  Tr-
novca nad Váhom. Zaoberala sa i dejinami 
židovskej kultúry a dejinami hospodárstva 
a školstva. Je odborníčkou na dejiny Cuk-
rovaru  v  Sládkovičove  a  rodinu  Kuffne-

rovcov.  Je  zároveň  nositeľkou  medaily 
Pavla Križku za zásluhy o rozvoj archív-
nictva. Mgr. Hildegarda Pokreis prispela k 
rozvoju verejnej správy a k šíreniu dobré-
ho mena slovenského archívnictva doma i 
v zahraničí.

Blahoželáme bývalej občianke Sládko-
vičova a dlhoročnej archivárke cukrovaru 
k udeleniu tohto mimoriadne významného 
ocenenia a veríme, že sa  tak ako doteraz 
bude  aktívne  podieľať  na  historickom 
výskume  dejín  Diószegu  /  Sládkovičova 
a  pod  jej  odborným  vedením  potešíme 
obyvateľov  ešte  ďalšími  zaujímavými 
projektmi. 

OZ Ponvagli
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Dobrá správa pre majiteľov psov

 Mestská štatistika za rok 2020

Počet narodených detí:

Dievčat: 20
Chlapcov: 35
Spolu: 55

V  porovnaní  s  predošlým  rokom  sa 
počet narodených detí zvýšil o 4 deti. Naj-
viac detí sa narodilo v júli.

Medzi  najobľúbenejšie  mená  v  roku 
2020,  ktoré  rodičia  dávali  svojim deťom 
patrili z dievčenských mien – Natália  a z 
chlapčenských mien to bol  - Matúš. 

Počet sobášov v meste:

Občianskou formou: 18
Cirkevnou formou: 2
Spolu: 20

V sledovanom roku bolo v meste usku-
točnených o 6 sobášov viac ako v predchá-
dzajúcom období, hlavne občianskou for-
mou. Okrem sobášov, ktoré sa konali v na-
šom meste, bolo uskutočnených ešte 21 so-
bášov našich občanov mimo nášho mesta. 

V roku 2020 bolo rozvedených 6 man-
želstiev našich občanov, čo je o 3 rozvody 
menej ako v predchádzajúcom roku. 

Počet úmrtí:

Mužov: 41
Žien: 26
Spolu: 67

Počet  úmrtí  našich  občanov  bol  o  12 
viac  ako  v  predchádzajúcom  roku.  Naj-
viac  našich  občanov  zomrelo  v  mesiaci 
január a júl. Celkový počet obyvateľov k 
31.12.2020 je 5360.

Edita Kyselová, matrikárka

Počet obyvateľov v roku 2020           Mužov                          Žien            Spolu

Prihlásených k pobytu                   42                43                85

Narodených                     35                20                55

Odhlásených                   -45                            -54               -99

Zomretých                   -41                            -26               -67

Rozdiel v porovnaní s predošlým rokom           -9                           -17             -26

Celkový počet obyvateľov k 31.12.2020               2582              2778              5360

Do  nového  roku  vykročili 
sládkovičovskí  psíci  a  hlavne 
ich  majitelia  veselo.  V  mes-
te  sa  objavili  prvé  smetiaky  s 
vrecúškami na psie exkremen-
ty. Majitelia psíkov prispievajú 
do mestského  rozpočtu  každý 
rok  sumou  viac  ako  4  000  € 
a  konečne  sa  dočkali  aj  prvej 
investície, realizovanej z tých-
to financií. Veríme, že majitelia 
psov  budú  koše  využívať  a  z 
mestských chodníkov a trávni-
kov  zmiznú  psie  kôpky. Ven-
čenie psov sa v čase protipan-
demických  opatrení  stalo  ešte 
populárnejšie  a  tak  všetci  ví-
tame tento krok smerom k za-
bezpečeniu  čistoty  verejných 
priestranstiev.

Eva Sudová

Zmena dopravného značenia!

Mesto  Sládkovičovo  upo-
zorňuje  občanov,  že  Školská 
ulica  bola  zmenená  na  jed-
nosmernú v celej svojej dĺžke, 

preto  žiadame  vodičov  o  do-
držiavanie  dopravných  pred-
pisov.
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Spoločenská kronika 
k 7.2.2021 Spomíname

Navždy nás opustili:

František Kuki /44/ - 
29.11.2020, 
Judita Škultéryová /80/ - 
3.12.2020, 
Mária Méhesová /76/ - 
22.12.2020,
Margita Schäfferová /89/- 
22.12.2020, 
Michal Németh /65/ - 
25.12.2020,
Ing. Viliam Kurinec /78/ - 
28.12.2020, 
Vladimír Turinič /54/ - 
30.12.2020, 
Mária Gazdíková /68/ - 
01.01.2021, 
Dušan Pavlík /73/ - 
03.01.2021, 
Zoltán Kuki /64/ - 
07.01.2021, 
Štefan Vígh /65/ - 
07.01.2021,
Mária Hrdlicová /80/ - 
08.01.2021, 
Ján Kurina /71/ - 
08.01.2021, 
Tibor Tavali /55/ - 
09.01.2021, 

Ján Károlyi /66/ - 
09.01.2021, 
Margita Nyitraiová /81/ - 
10.01.2021, 
Hermína Vandáková /86/ - 
12.01.2021, 
Helena Lachatová /59/ - 
21.01.2021 , 
Gizela Drozdová /79/ - 
23.1.2021, 
Alžbeta Csanakyová /76/ - 
28.01.2021
Loránt Nagy /75/ - 
5.2.2021, 
Anna Tavaliová /75/ - 
6.2.2021, 
Katarína Valentová /55/ - 
6.2.2021, 
Rozália Šimeková /83/ - 
7.2.2021

Bývalí  občania:

Michal Príbelský /88/ - 
30.11.2020
Jolana Takácsová /67/ - 
03.01.2021
Matilda Studenková, 
rodená Kaplocká /83/ - 
09.01.2021 
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Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom, 
známym, ktorí dňa 26.decembra 2020 odprevadili 
na poslednej ceste našu mamu, babku, prababku 

Máriu Méhesovú,  rodenú Pifkovú, 
ktorá nás navždy opustila dňa 22. decembra 2020. 

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku. 
Ďakujeme za prejavy sústrasti.

syn Jarko s rodinou, syn Bélus s rodinou 
a dcéra Magdus s rodinou

20. marca 2021 si so zármutkom pripomenieme 
7. výročie úmrtia 

                  Vojtecha Méheša  
               otca, dedka, pradedka. 
Spomínajú dcéra s rodinou a synovia s 

rodinami.

Smútiaca rodina úprimne ďakuje všetkým, 
ktorí sa zúčastnili poslednej rozlúčky s naším 
milovaným manželom, otcom a dedom 

           Michalom Némethom, 
ktorý nás navždy opustil 25.decembra 2020.

Ďakujeme všetkým za vence a kvetinové dary.

smútiaca rodina

Odpočívaj v pokoji.

V decembri 2020 uplynulo 10 rokov, čo nás 
navždy opustil 

                  Štefan Takács. 
Spomínajú manželka a dcéra s rodinou.

Prešiel dlhý smutný rok, keď nás 4. januára 
nečakane navždy opustil náš drahý manžel, otec a 
dedko 

               Arpád Dömötör.
S láskou a úctou spomínajú manželka, synovia, 

nevesty a vnúčatá.

Úsmev si mala na perách, dobrotu v srdci, 
lásku v duši...
Od života pre seba nič si nežiadala,
všetko len pre svoje deti a rodinu,
svoje zlaté srdce celé si nám dala,
večný kľud nech dá Boh Ti za odmenu.

S hlbokým zármutkom v srdci si pripomíname 
1. výročie úmrtia a nedožité 89. narodeniny našej 
milovanej 

       Ilony Csanakyovej rod. Pethőovej. 

Mamička naša, chýbaš nám! 
S láskou a vďakou v modlitbách spomínajú 

deti, vnúčatá a pravnúčatá.
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Spomíname

Odišla nám, ale všetko krásne, čo nám dala, 
ostalo v nás.

Dňa 21. februára 2021 uplynulo 14 rokov, čo 
nás navždy opustila milovaná mamička, babička a 
prababička 

Gizela Víghová, rodená Kovácsová. 
Kto ste ju poznali a mali radi, venujte jej spolu 

s nami tichú spomienku. 
S láskou a úctou spomína dcéra Edita s rodinou.

„Stojíme potichu, spomíname.                                                                                                                                      
Nezomrela, ešte stále žije - pre nás.                                                                                                                                            
Odišla ďaleko, kde ju nemôžeme dosiahnuť.                                                                                                                                       
Jej život uplynul, ako okamih,                                                                                                                                   
ale jej spomienka v našich srdciach ostane naveky.”

S hlbokým zármutkom a láskou spomíname 
dňa 2. februára 2021 na drahú mamičku, babičku 
a prababičku Ilonu Benkovszkú pri príležitosti 6. 
výročia úmrtia. Nech odpočíva pokoji.

dcéry, zaťovia, vnúčatá a pravnúčatá

„S tichou spomienkou k tvojmu hrobu chodíme,  
pri plamienku sviečky sa za teba modlíme.  
Ďakujeme za všetko, aj keď už nie si medzi nami,  
v našich srdciach ostávaš stále s nami.“

 Dňa 8. marca si pripomenieme 5. výročie, čo 
nás navždy opustil náš drahý manžel, otec, svokor a 
dedko Viliam Mikeš.  

S láskou a vďakou spomína manželka Gabika, 
syn Gabriel s Anetkou, dcéra Eva s Danielom a 
vnúčatá Vivien, Samko a Petra.

Ako inak prekonať diaĺku odlúčenia, než 
spomienkami.                                  

 So smútkom v srdci sme si 30. marca 2021 
pripomenuli 5. výročie úmrtia Zoltána Vargu.                                           

  S láskou spomína mamička a sestra s rodinou.

Utíchlo srdce, utíchol hlas, 
mal si rád život a všetkých nás. 
Hoci si odišiel a niet ťa medzi nami, 
v našich srdciach zostaneš stále s nami.

Dňa 9. apríla uplynie 1 rok, čo nás opustil                      
                    Michal Bauman. 
S láskou spomína manželka a dcéra s rodinami.
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Čas plynie, ale spomienka a žiaľ zostávajú.

14. marca 2021 si pripomíname 7. výročie, čo 
nás navždy opustila naša drahá mamička, babička a 
prababička Oľga Zuzáková, rodená Ďurinová. 

Zároveň si pripomíname 40. výročie úmrtia 
otca, dedka a pradedka Edmunda Zuzáka.

Odišli ste tam, odkiaľ niet návratu. Ktorí ste ich 
poznali, venujte im tichú spomienku. 

S láskou v srdci spomínajú syn s nevestou, 
vnuci a pravnučka.

Odišla si tíško, niet ťa medzi nami, 
v našich srdciach žiješ spomienkami.

14. februára 2021 spomíname na nedožité 100. 
narodeniny Heleny Šipošovej.

syn Viliam, dcéra Helena, 
vnuci a vnučky s rodinami

Ako inak prekonať diaľku odlúčenia, 
než spomienkou.

24. januára 2021 sme si pripomenuli 1. výročie 
úmrtia Zoltána Jánošíka. 

S hlbokým žiaľom v srdci spomína manželka, 
dcéry, zaťovia a vnuci.

Bolesťou unavená tíško si zaspala,  
zanechajúc všetkých, čo si mala rada.  
Za všetky tie tvoje trápenia a bolesti,  
nech ti dá Pán Boh večnej milosti... 

S hlbokým zármutkom v srdci ďakujeme 
všetkým, ktorí odprevadili na poslednej ceste 
milovanú mamičku, babičku, prababičku a sestru 

Máriu Hrdlicovú, ktorá nás 8.januára 2021 
navždy opustila.

deti Evi, Dodo a Tomáš s rodinou, vnúčatá, 
pravnúčatá, sestry Betka a Katka s rodinou

S tichou spomienkou ku hrobu chodíme, 
pri plameni sviečok na teba myslíme. 
Osud ti nedoprial s nami dlhšie byť, 
no v našich srdciach budeš navždy žiť.

Dňa 8. januára 2021 uplynul rok, čo nás navždy 
opustila naša najdrahšia Beáta Nagyová. 

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku 
pri tejto príležitosti. 

S láskou spomína manžel, syn Viktor, dcéra 
Denisa a vnúčik Lacko.
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Bennünk él a végtelen szeretet, őrizzük és 
védjük emlékedet.

2021. február 21-én volt 14 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket szerető édesanyánk, nagymamánk 
és dédmamánk, Víghné szül. Kovács Gizella. 

Akik ismerték, kérjük szenteljenek emlékének 
egy néma pillanatot. 

Szeretettel és tisztelettel emlékezik lánya, Edit 
családjával

„Csendben állunk, emlékezünk.                                                                                                                                
Nem halt Ő meg, még mindig él – nekünk. Messze 
ment, hol el nem érhetjük. Élete úgy múlt el, 
mint egy pillanat, de emléke szívünkben örökre 
megmarad.”

Fájó szívvel, és soha el nem múló szeretettel 
emlékeztünk 2021. február 2-án a drága jó 
édesanyára, nagymamára és dédnagymamára,   

Benkovszky Ilonára halálának 6. évfordulóján. 
Emléke legyen áldott, pihenése csendes.

Lányai, vejei, unokái és dédunokái

„Bármilyen csodás is a világi élet,
Pótolni nem tudna soha senki téged.
Soha nem feledünk, mindig velünk maradsz,
Halálod, míg élünk, fájó emlék marad.”

Március 8-án lesz öt éve, hogy örökre itt 
hagyott bennünket a drága férj, édesapa, após és 
nagyapa Mikeš Vilmos. 

Szeretettel és hálával emlékeznek felesége, fia 
és lánya családjával 

Csak az emlékek által lehet legyőzni a 
különválás  távolságát.

Bánatos szívvel emlékezünk meg 2021. március 
30-án, halálának 5. évfordulóján  szerettünkről, 

Varga Zoltánról.
Szeretettel emlékezik édesanyja és testvére 

családjával.

,,Elcsitult a szív, mely értünk dobogott, 
pihen a kéz, mely értünk dolgozott.  
Számunkra te sosem leszel halott,
örökké élni fogsz, mint a csillagok.”

Április 9-én lesz egy éve, hogy itt hagyott 
minket Bauman Mihály. 

Szeretettel emlékezik felesége és lánya 
családjával.

Megemlékezések
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Az élet elmúlik, de az emlékek élnek, amíg 
élünk, őrizzük őket.

2021. március 14-én lesz 7 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket szerető édesanyánk, nagymamánk 
és dédnagymamánk 

Oľga Zuzáková szül. Ďurinová. 

Egyúttal halálának 40. évfordulóján 
édesapánkra, nagyapánkra és dédapánkra, 

Edmund Zuzákra emlékezünk. 
Azok, akik ismerték őket, szenteljenek 

emléküknek egy néma pillanatot.
Szívükben nagy szeretettel emlékeznek rájuk fia 

feleségével, unokái és dédunokája

Az idő múlik, de feledni nem lehet, 
csak meg kellett tanulni élni nélküled.

2021. február 14-én ünnepelte volna jubileumi, 
100. életévét Helena Šipošová. 

Szenteljünk emlékének egy néma pillanatot!
Fia Viliam, lánya Helena, unokái családjukkal

Csak az emlékek által lehet legyőzni a 
különválás távolságát.

2021. január 24-én volt 1 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket szerettünk, Jánošík Zoltán. 

Szívükben mély fájdalommal emlékeznek 
felesége, lányai, vejei és unokái.

Ott pihensz, ahol már nem fáj semmi, s 
nyugodalmadat nem zavarja senki. Könnyű az út, 
mely sírodhoz vezet, a Jóisten őrködjön pihenésed 
felett. 

Fájó szívvel köszönjük mindazoknak, akik 
elkísérték utolsó útján a szeretett édesanyát, 
nagymamát, dédnagymamát és testvért, 

Hrdlica Máriát, aki 2021. január 8-án örökre 
itt hagyott bennünket. 

Szerető gyermekei Évi, Dodó és Tomi 
családjukkal, unokái, dédunokái és testvérei, Böbe 
és Kati családjával

„Az idő múlik, a fájdalom csak nő,
nem hoz enyhülést a múló idő.
Sírodra hiába viszünk virágot,
Eltemettük veled az egész világot.”

2021. január 8-án volt egy éve, hogy örökre itt 
hagyott minket szerettünk, Beáta Nagyová. 

Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 
egy néma pillanatot.

Szeretettel emlékeznek férje, fia Viktor, lánya 
Denisa és kisunokája Lacko. 

A következő lapzárta 2021.03.31-én lesz. Írásaikat és hirdetéseiket a zuzana.cervenkova@sladkovicovo.sk e-mail címre 
várjuk, vagy az Inovaechben adhatók le. Elérhetőség: 0901 704 410
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   A lakosság száma 2020-baen             férfiak               nők                  összesen 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   bejelentkezés állandó lakóhelyre                   42                 43                   85
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   újszülöttek száma                         35                 20                   55
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   kijelentkezések száma                      -45                -54                              -99
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   elhunytak száma                      -41                -26                     -67
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   Az előző évhez viszonyítva:               -9              -17               -26
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
   A lakosság száma 2020. 12. 31-én            2582               2778                5360

Vidáman léptek az új évbe 
a  diószegi  kutyusok,  s  főleg 
azok  tulajdonosai.  A  város-
ban  megjelentek  az  első  ku-
tyapiszok-szemetesek.  Az 
ebtartók  a  város  költségveté-
séhez évente  több mint 4 000 
euróval  járulnak  hozzá,  és 
végre  ebből  az  összegből  egy 
őket érintő beruházás valósult 
meg. Reméljük, hogy a kutya-
tulajdonosok  ki  is  használják 
ezeket a szemeteseket, és a vá-
rosi járdákról, valamint a füves 
területekről  eltűnnek  a  kelle-
metlen  kutyapiszok-kupacok. 
A  kutyasétáltatás  a  járvány- 
ügyi  megszorítások  idején 
még  népszerűbbé  vált,  így 
mindannyian  örömmel  fo-
gadjuk  a  közterületek  tiszta-
ságának  biztosításához  járuló 
lépéseket. 

Eva Sudová

8 OLVASÓINK ÍRTÁK

Jó hír a kutyatulajdonosok részére Forgalmi változás az Iskola utcában

A 2020-es év városi statisztikája 

Újszülöttek száma:

lány: 20
fiú: 35
összesen: 55

Az  előző  évhez  viszonyítva  az  új-
szülöttek  száma  4  gyermekkel  több. 
A legtöbb csecsemő júliusban született. 

2020-ban a  szülők által  adott  legked-
veltebb lánynév a Natália, a fiúnevek kö-
zül pedig a Matúš volt. 

A városban kötött házasságok száma:

polgári esküvő: 18
egyházi esküvő: 2
összesen: 20

Az adott évben a városban 6 házasság-
kötéssel  volt  több, mint  az  azt megelőző 
évben. Az esküvők nagyrészt polgári szer-
tartásúak  voltak. A  városunkban megtar-
tott  esküvőkön  kívül  21  alkalommal  kö-
töttek  házasságot  városunk  lakosai  más 
településen.

2020-ban 6 házasság bomlott föl, ami 
3-mal kevesebb, mint az előző évben. 

Elhalálozások száma:

férfiak: 41
nők: 26
összesen: 67

Az  elhalálozások  száma  12-vel  volt 
több, mint az előző évben. A legtöbb pol-
gártársunk  januárban  és  júliusban  hunyt 
el. 

A város lakóinak száma 2020. decem-
ber 31-én 5360 fő volt. 

Kysela Edit, 
anyakönyvvezető

Diószeg  Város  felhívja 
a  lakosok  figyelmét,  hogy  az 
Iskola  utca  teljes  hosszában 

egyirányúvá vált, kérjük a gép-                                                 
járművezetőket,  tartsák  be 
a közúti előírásokat.
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Közösségi krónika 2021. február 7-ig Megemlékezések

Elhunytak

František Kuki /44/ – 
2020.11.29. 
Judita Škultéryová /80/ – 
2020.12.3. 
Méhes Mária /76/ – 
2020.12.22
Schäffer Margit /89/– 
2020.12.22. 
Michal Németh /65/ – 
2020.12.25.
Ing. Viliam Kurinec /78/ – 
2020.12.28. 
Vladimír Turinič /54/ – 
2020.12.30. 
Mária Gazdíková /68/ – 
2021.01.01. 
Dušan Pavlík /73/ – 
2021.01.03.
Zoltán Kuki /64/ – 
2021.01.07. 
Vígh István /65/ – 
2021.01.07.
Hrdlica Mária /80/ – 
2021.01.08. 
Ján Kurina /71/ – 
2021.01.08. 
Tibor Tavali /55/ – 
2021.01.09. 

Ján Károlyi /66/ – 
2021.01.09.
Nyitrai Margit /81/ – 
2021.01.10. 
Hermína Vandáková /86/ – 
2021.01.12. 
Helena Lachatová /59/ – 
2021.01.21. 
Drozd Gizella /79/ – 
2021.01.23. 
Csanaky Erzsébet /76/ – 
2021.01.28.
Loránt Nagy /75/ – 
2021.2.5. 
Anna Tavaliová /75/ – 
2021.2.6. 
Katarína Valentová /55/ – 
2021.2.6. 
Rozália Šimeková /83/ – 
2021.2.7.

Volt lakosaink:

Michal Príbelský /88/ – 
2020.11.30.
Takács Jolán /67/ – 
2021.01.03.
Matilda Studenková szül. 
Kaplocká /83/ – 
2021.01.09.

Köszönjük a rokonoknak, barátoknak, 
ismerősöknek, akik 2020. december 26-
án elkísérték utolsó útján édesanyánkat, 
nagymamánkat, dédnagymamánkat, 

           Méhesné szül. Pifkó Máriát, 
aki 2020. december 22-én hagyott itt bennünket. 
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének egy 
néma pillanatot. 

Köszönjük a részvétnyilvánításokat.
Fia Jarko családjával, fia Bélus családjával és 

lánya Magdus családjával

2021. március 20-án, halálának 7. évfordulóján 
                    Méheš Bélára 
– az édesapára, nagyapára és dédnagyapára 

emlékezünk. 
Szeretettel emlékeznek lánya és fiai 

családjukkal

A gyászoló család őszinte szívvel köszöni 
mindazoknak, akik részt vettek a 2020. december 
25-én elhunyt szeretett férj, édesapa és nagyapa, 

               Michal Németh 
temetésén. Köszönjük a koszorúkat és 
virágadományokat.

A gyászoló család

Nyugodj békében!

2020 decemberében volt 10 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket 

               Takács István. 
Szeretettel emlékezik felesége és lánya 

családjával.

Egy hosszú, szomorú év telt el január 4-től, 
amikor váratlanul itt hagyott minket a szeretett férj, 
édesapa és nagyapa, 

                Arpád Dömötör.
Szeretettel és tisztelettel emlékeznek felesége, 

fiai, menyei és unokái

Jóságodat, becsületed a lelkünkbe zártad, jó 
Istenünk, szeresd, szeresd az édesanyánkat!  

Fájó szívvel emlékezünk halálának első 
évfordulóján és meg nem élt 89. születésnapján 

        Csanaky Edéné Pethő Ilonára. 
Édesanyánk! Hiányodat érezzük, emlékedet 

őrizzük! 
Nem felednek: gyermekeid, unokáid és 

dédunokáid
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Rólunk írták

A „Rólunk  írták“ rovatban megjelenő 
cikksorozatunkban most az Új Szó napilap 
digitális archívumából, a közelmúlt törté-
nelméből választottunk ki két, városunkat 
érintő cikket. A napilap hosszú éveken ke-
resztül, rendszeresen tájékoztatta olvasóit 
a városunkban zajló eseményekről. Talán 
az idősebb olvasók általuk a régmúlt idők 
eseményeire  emlékeznek,  a  fiatalok  szá-
mára ezek a cikek városunk történelméről 
tudósítanak.  

Nem áll szándékunkban kommentálni 
ezeket  a  szövegeket,  de megjegyeznénk, 
hogy  a  „szocialista  tervgazdaság“  min-
den sikere, csak töredékét képezte annak, 
amit  Diószegen  báró  Kuffner  Károly  de 
Diószeg  kiépített,  és  néha  az  elvtársak 
úgymond  „mások  tollával  ékeskedtek“, 
amikor azzal dicsekedtek, amit a kuffneri 
gazdasági komplexum által megörököltek. 

Diószeg város akar lenni 

Beszélgetés 
Takács Zoltánnal, a HNB elnökével 

Nem  tudom,  vannak-e  pontos  és 
meghatározott  kritériumai  annak,  hogy 
egy faluból mikor lehet város. A lakosság 
lélekszámától, a házak számától vagy ma-
gasságától  függ-e, vagy attól,  hol van az 
a bizonyos  falu: egy nagy város  tőszom-
szédságában-e,  vagy  falucskák  közelé-
ben. Egyes városok már eleve „városnak“ 
épülnek,  mások  pedig  faluból  „növik  ki 
magukat“. A város és a falu közti különb-
ség  csökkentése  érdekében  mindent  el-
követünk.  A  falusi  lakosság  szolgálta-
tásainak  megjavítására,  az  üzlethálózat 
bővítésére,  a  művelődési  és  szórakozási 
lehetőségek fejlesztésére gondolunk. Ter-
mészetesen  helytelen  lenne,  ha  a  kérdést 
úgy  akarnánk  megoldani,  hogy  minden 
nagyobb falunkat várossá nyilvánítanánk, 
hiszen a név önmagában még semmit sem 
jelent. Ezt bizonyítják a  fejlett  falvak,  il-
letve a  fejlődésben visszamaradt városok 
példái. Mindezzel  a  diószegiek  is  tisztá-
ban  vannak.  Ám  ennek  ellenére  szilárd 
elhatározásuk,  hogy  mindent  elkövetnek 
Diószeg várossá változtatása érdekében.

‒ A HNB tanácsának döntése értelmében 
kérvényt nyújtunk be a JNB-re, hogy vá-
rossá válhassunk ‒ mondja Takács Zoltán, 
a HNB elnöke. ‒ Reméljük, hogy a város-
sá válás fellendítené Diószeg fejlődését. 

• Mondana egy gyakorlati példát arra, mit 
nem valósíthattak meg csak azért, mert 
Diószeg falu, nem pedig város? 
‒  Például  kértük  a  JNB-t,  hogy  a  helyi 
nemzeti  bizottságon  alkalmazhassunk 
egy  építészt.  Kérésünket  azzal  utasítot-
ták  el,  hogy  erre  csak  a  városi  nemzeti 
bizottságoknak  van  joguk.  Pedig  igazán 

nagy  szükségünk  lenne  az  építészre.  A 
falu építkezési terveit csakis ő hagyhatná 
jóvá,  mivel  ahhoz  szakmai  ismeret  kell. 
Azzal pedig sem a titkár, sem én nem ren-
delkezem. Mi örülünk a tervnek, szívesen 
jóváhagyjuk és csak később derül ki, hogy 
hibás volt. Így volt ez például a nemrégen 
felépített  élelmiszerüzletünk  esetében  is: 
jóváhagytuk  a  tervet,  a  későbbiek  folya-
mán  azonban  háromszor  is  meg  kellett 
változtatni,  így a  tervezett egy év helyett 
három évig tartott az építkezés. Nem sze-
retnénk, ha ilyesmi máskor is előfordulna.

• A most épült üzlet minden igényt kielé-
gít? 
‒ Sajnos, ez is kevésnek bizonyult. A falu 
igényeinek  teljes  kielégítéséről  akkor 
beszélhetnénk,  ha  a  Jednota  is  építtetne 
egy  ugyanilyen  élelmiszerboltot.  Ugya-
nis a falu másik végében lakó polgárok is 
mind idejárnak vásárolni. (Aki tudja, hogy 
Diószeg  milyen  hosszú  falu,  bizonyára 
most  felsóhajt  ‒  szerk.  megj.)  Üzleteink 
nagy fogyatékossága, hogy majdnem min-
degyik magánlakásban van elhelyezve. 

• Bár Diószeg lakosainak száma megköze-
líti az öt és fél ezret, mégsincs művelődési 
háza. Mikorra várható, hogy lesz? 
‒ Sajnos nem tudunk konkrét választ adni. 
Kérésünket  a  járás  anyagi  problémákra 
hivatkozva rendre visszautasítja. Vélemé-
nyünk szerint, ha város lennénk, e kérdés 
megoldásában is előbbre juthatnánk. 

• Milyen kulturális és szórakozási lehető-
ségei vannak tehát jelenleg a falu lakosa-
inak? 
‒ Mozink  van,  amelyben  péntek  kivéte-
lével  mindennap  vetítenek.  Itt  tartják  a 
színelőadásokat  is  ‒  rendszeresen  elláto-
gat ide például a Magyar Területi Színház. 
A  helyi  üzemek  bérletjegyeket  biztosíta-
nak  dolgozóiknak.  A  táncolni  vágyók  a 
„Sport“  borozóba  járnak,  amelyben  há-
romszor hetente rendeznek zenés estet. 

• A művelődési házon kívül mire volna 
még szükség? 

‒ Nagy  szükség  lenne  a  városi  csatorna-
hálózatra. Ugyancsak áldásos  lenne, ha a 
szomszédos Szered mintájára Diószeget is 
rákötnék  a Bratislavából Vágsellyére  ve-
zető fűtőgáz-vezetékre. Régi vágyunk egy 
kisebb szálloda  felépítése  is, de egyelőre 
erre  sem  kaptunk  fedezetet.  Sürgősnek 
mutatkozik  egy  sporttelep  létesítése.  Ezt 
meg  is valósítjuk, mégpedig  a  „Z“-akció 
keretében. 

•  A megvalósult tervekből mit említene 
meg? 
‒ Az elkészült élelmiszerbolt mellett szép 
eredmény a falu közvilágításának megol-
dása, ami fél millió koronába került. Nagy-                                                                                    
ra értékeljük a járásnak azt a segítségét is, 

hogy  huszonnégy  lakással  hozzájárult  a 
falu  lakásproblémájának  rendezéséhez. 
Nemrég  adtuk  át  rendeltetésének  a  413 
ezer korona költséggel készült autóbuszál-
lomást. Erre azért volt nagy szükség, mert 
falunkon  áthalad  a  Bratislava  és  Nyitra 
között közlekedő expressz. A „Z“ akció ke-
retében pedig parkot létesítettünk, amely-                                                                                    
nek  öntözését  helyi  vízvezeték  felépíté-
sével biztosítottuk 

• Milyenek a munkalehetőségek Diósze-
gen? 
‒ Mindenekelőtt  a  cukorgyár,  a  Piešťan-
ské Mlyny helyi üzeme, a műtrágyagyár, 
az  EFSZ,  a  magnemesítő  intézet  és  a 
szolgáltatások háza  jelenti  lakosaink szá-
mára  a  munkalehetőséget.  Reméljük,  ha 
várossá  válunk,  munkalehetőségeink  is 
gyarapodnak. Egyelőre még kérdés, hogy 
város lesz-e Diószeg, s ha igen, mikor? A 
diószegiek azonban remélik, hogy rövide-
sen. 

FÜLÖP IMRE Új Szó, 21. évfolyam, 
1968-01-09 / 8. szám, kedd

Szlovákia 122. városa (ČSTK) 

Štefan  Lazar  szlovák  belügyminisz-
ter  tegnap  Pavol  Haškonak,  a  Diószegi 
(Sládkovičovo)  Helyi  Nemzeti  Bizott-
ság  elnökének  átadta  a  szlovák  kormány 
dekrétumát arról, hogy Diószeg községet 
várossá  nyilvánítják  s megadják  a  városi 
nemzeti  bizottság megalakításának  jogát. 
Az ünnepi ülésen részt vett Ján Janik, az 
SZLKP  KB  Elnökségének  tagja,  a  KB 
titkára,  Ivan Knotek,  a  nyugat-szlovákiai 
kerületi pártbizottság  titkára és  több más 
személyiség. 

Ezzel Diószeg  Szlovákia  122.  városa 
lett. Az  5  500  lakosú Diószeg  a  galántai 
járás  negyedik  legnépesebb  helysége. 
Létezéséről  az  első  feljegyzés  1252-ből 
származik. A  szocializmus  építése  során 
a  község  dinamikusan  fejlődött, megvál-
tozott  jellege,  politikai  és  gazdasági  je-
lentősége.  Az  eredetileg  mezőgazdasági 
település  fejlett  ipari  és  mezőgazdasági, 
korszerű  községgé  vált.  Amint  ezt  be-       
szédében  Ján  Janik  elvtárs hangsúlyozta: 
a  nemzeti  bizottság  jogkörének  növelése 
jelentős mértékben hozzájárul a  lakosság 
szükségleteinek kielégítéséhez és a város 
további szociális és gazdasági felvirágoz-
tatásához. Tegnap az új város 77 lakosának 
átadták ,,A város fejlesztésében és építésé-
ben szerzett érdemekért“ kitüntetést.

Új Szó, 36. évfolyam, 
1983-01-29 / 24. szám, szombat

Eva Sudová



DÉ 2021/1

Milyen kapcsolat köti 
össze e két jeles személyisé-
get?

Alexandra  Ondová  törté-
nelmi  kutatásainak  köszön-
hetően, melynek tárgya a kuff-                         
neri  műgyűjtemény  törté-
netének  feldolgozása  volt, 
megtudhattuk,  hogy  az  egyik 
legjelesebb  tudós,  Charles 
Darwin  (*1809‒†1882)  70. 
születésnapjára  a  német  és 
osztrák-magyar  tudósok  egy 
albumot  készítettek,  melyben 
csodálatukat  és  tiszteletüket 
fejezték  ki  tudományos  mun-
kássága  iránt.  Az  albumban, 
amely 34 oldalt tartalmaz, 138 
tudós  és  tudományos  mun-
kacsoport  fényképe  található, 
köztük  pedig  előkelő  helyet 
foglal el a fiatal, 32 éves Kuff-
ner Károly fényképe és szemé-
lyes ajánlása is: „Dem grossen 
Erforscher wissenschaftlicher 
Wahrheiten in treuer auf-
richtiger Verehrung und als 
Zeichen seiner Dankbarkeit 
gewidmet von Karl Kuffner in 
Dioszegh, Ungarn.” (fordítás: 
A tudományos igazságok nagy 
felfedezőjének, köszönetét ki-
fejezve; hűséges, őszinte cso-
dálattal és hálája jeléül ajánl-
ja Karl Kuffner Diószeghen, 
Magyarországon.)

Kuffner Károly,  aki  abban 
az  időben  már  tíz  éve  dolgo-
zott  Diószegen,  megértette 
a tudomány, a kutatás és a tu-
dományos-technikai  fejlődés 
jelentőségét,  és  azok  közé 
a  haladó  szellemű  látnokok 
közé  tartozott,  akik  megértet-

ték Darwin  tudományos mun-
kájának  jelentőségét,  annak 
ellenére, hogy Charles Darwin 
fajok  eredetéről  szóló  művét 
még halála után sok évvel ké-
sőbb  is  sokan megkérdőjelez-
ték. Ez az értékes album ma a 
University of Cambridge tulaj-
donában van. 

Darwinnal  és  tudományos 
kutatásainak  megkérdőjele-
zésével Raoul Kuffner  is  fog-
lalkozott  Planomania  című 
könyvében,  melyből  egy  hu-
moros  szakaszt  választottunk 
ki: „Amikor édesapámat a Li-
berális Párt galántai járási 
elnökévé választották, tiszte-
letére ebédet rendeztek. Ebéd 
után, mivel valószínű »jó fiú 
voltam«, részt vehettem az ün-
nepségen, sajnos csak nevelőm 
társaságában, akitől nem tud-
tam megszabadulni.

Ott nagyon zavarba jöt-
tem. Bal oldalamon nevelőm 

ült, aki a Charles Darwin el-
méletét elutasító Jean Bap-
tiste Lamark lelkes híve volt, 
szemben Madurkay atya ült, 
aki Darwint védte, ami abban 
az időben egy katolikus pap 
részéről nagy sikernek számí-
tott. Jobb felől az idős dr. Saar 
körzeti orvos ült, aki nagyon 
mérges volt, mivel épp Bathy 
helynökkel civakodott, aki azt 
állította, hogy: »a parasztok 
által használt módszer a sebek 
gyógyítására jobb, mint a ma-
guk, a karbolsavként dagadó 
orvosok által használt sarlatán 
orvosi praktika. Elég a sebre 
ráhelyezni egy jó érett istálló- 
trágyát, és a forróság kihúzza 
a testből a rosszat. Magam is 
kipróbáltam, amikor a lába-
mon kivágtam a tyúkszemet, és 
nagyon jót tett nekem.«

Nos, melyik oldalt hallgas-
sam figyelmesebben? Gyorsan 
döntöttem. Darwinról annyit 
olvashattam amennyit akar-
tam, persze csak titokban, mert 
sokan ártalmasnak tartották 
a természet még fésületlen 
történetét. Azonban egy könyv 
sem dolgozta fel Bathy helynök 
elméletét, és ugyan jobban hit-
tem az orvosnak, mégis figyel-
memet a helynökre irányítot-
tam, és döntésem meg is hozta 
a gyümölcsét. A vitába Pápay 
káplán is bekapcsolódott, aki 
egy újabb paraszti eljárást 
dicsért, mégpedig a pókháló 
nyílt sebre való helyezését, ami 
állítólag ugyanolyan hatásos 
volt, mint az istállótrágya. 
Úgy tűnt, létezik egy harmadik 

módszer is, amit fojtott hangon 
Bathy atya kezdett el magya-
rázni, de Pápay káplán, aki 
hetente két alkalommal taní-
tott hittanra, alig észrevehető 
gesztussal arra figyelmeztette 
őt, hogy egy fiú is jelen van. 
Így a harmadik sebgyógyító 
eljárás számomra és a törté-
nelem számára is örökre elve-
szett.”

(A  fenn  említett  nevek  el-
ferdítettek  lehetnek,  mivel 
a  könyv  angolul  íródott,  és 
Raoul Kuffner emlékezete sem 
lehetett tökéletes.)

Nagy  öröm  számunkra, 
hogy  Alexandra  Orviskának 
sikerült rátalálnia a fiatal Kuff-
ner  Károly  fényképére,  mivel 
eddig  csak  négy  fénykép  is-
mert  számunkra.  A  műgyűj-
teményről  készülő  kiadvány-
nyal  kapcsolatban  szeretnénk 
megszólítani  olvasóinkat, 
hogy nincs-e  véletlenül  csalá-
di albumaikban a kastély belső 
berendezéséről  készült  fotó, 
nemcsak abból  az  időszakból, 
amikor a Kuffner család lakott 
benne,  de  a  későbbi  idősza-
kokból  is  (az  1938-as,  illet-
ve  a  II.  világháborút  követő 
évekből).  Például  olyan  roko-
naik  fényképeire  gondolunk, 
akik  a  kastélyban  dolgoztak. 
Sajnos, a kastély belső  teréről 
csak minimális képanyag van, 
és  az  USA-ban  élő  családta-
goknak  sem  sikerült  azokat 
megtalálniuk. 

OZ Ponvagli
Forrás: https://cudl.lib.cam.ac.uk/view/
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Báró Kuffner Károly és Sir Charles Darwin

Volt polgártársunk jelentős elismerése

2020.  december  15-én 
a  vágsellyei  állami  levéltár 
munkatársa,  Pokreis  Hilde-
garda  a  közigazgatás  fejlesz-
tésében  végzett  érdemei  elis-
meréseként  kitüntetést  kapott, 
melyet a Szlovák Köztársaság 
Belügyminisztériuma,  közi-
gazgatási  szakosztályának 
vezérigazgatója,  Adrián  Jen-
čo  úr  adományozott  neki. 
A  kitüntetést  Pokreis  asszony 
a munkahelyén végzett kiváló 
munkájáért, a gazdag publiká-
ciós  tevékenységéért,  a  régió 
számos községének – Zsigárd, 

Nagyfödémes,  Vágsellye, 
Vágtornóc –  történetét  feldol-
gozó  monográfia  elkészítésé- 
ért kapta. Foglalkozott a zsidó 
kultúra,  illetve  a  gazdaság  és 
oktatás  történelmének  kutatá-
sával is. A diószegi cukorgyár 
és  a  Kuffner  család  történe-
tének  szakértője.  Levéltári 
munkásságát  Pavol  Križko 
emlékéremmel  is  elismerték. 
Pokreis  Hildegarda  levéltári 
tevékenységével  hozzájárult 
a  közigazgatás  fejlesztéséhez 
és a szlovákiai levéltárosság jó 
hírnevének  terjesztéséhez  ide-

haza, de külföldön is. 
Gratulálunk  Diószeg  volt 

lakosának és a cukorgyár volt 
levéltárosának  e  rendkívül  je-
lentős  kitüntetéshez,  és  remé-
ljük, hogy ahogy eddig  is,  to-                                                           
vábbra  is  aktívan bekapcsoló-
dik Diószeg történelmének ku-
tatásába, és szakmai felügyele-
te  alatt  újabb  érdekes  projek-
tekkel  örvendeztethetjük  meg 
városunk lakóit. 

Ponvagli PT
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nagyobb,  hogy  kialakításánál  iskolánk 
tanulói  is segítettek. A három tanulók ál-
tal benyújtott tervről egy iskolai szavazás 
döntött. A  legtöbb  szavazatot  az Olvasó-
sarok-projekt  kapta,  amelynek  létrehozá-
sánál a Fénix Gyermekszervezet  is segít-
séget nyújtott. Ezúton köszönjük a Fénix 
szervezetnek,  a  könyveket  ajándékozók-
nak,  és  az  áldozatkész  pedagógusoknak, 
akik a falakat vidám rajzokkal dekorálták, 
s kiegészítették a részleteket, hogy a pici 
gyerekek jól érezzék itt magukat. 

Az  iskola  külső  területe  is  átalakítá-
son ment  keresztül. A  zöldterület  revita-
lizációja során az iskola körül új bokrok, 
évelők  és  különböző  fajtájú  fák  kiülteté-
sére  került  sor.  Köszönjük  Diószeg  Vá-
rosnak  az  ültetéshez  nyújtott  segítséget, 
melynek  köszönhetően  egy  újabb  lépést 
tettünk  az  alapiskola  területének  szebbé 
tételéhez.

Január  11-től  a  felső  tagozatosokhoz, 
akik már október végétől távoktatás útján 
tanulnak,  az  alsó  tagozatosok  is  csatla-
koztak. Az alapiskola és a művészeti ala-
piskola  pedagógusai  online  oktatás  útján 
próbálják  meg  átadni  az  új  ismereteket 

és  a  lehető  legtöbb  információt.  A  nap-
közis nevelők online kapcsolatban vannak 
a  gyerekekkel,  és  különböző  alkotótevé-
kenységgel  próbálják  kitölteni  a  délutáni 
szabad órákat. Mindenki tudatosítja, hogy 
az oktatás ezen  formája sokkal nehezebb 
és nem helyettesíti teljes mértékben az is-
kolai  oktatási-nevelési  folyamatot.  Ezért 
nagy  köszönet  jár  nemcsak  a  pedagógu-
soknak,  nevelőknek,  de  a  szülőknek  is, 
akik az oktatás ezen formájában pótolha-
tatlan segítői a tanulóknak és a pedagógu-
soknak. 

Az iskola vezetősége
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November második felében az iskolai 
klub képzőművészeti versenyt szervezett, 
ahol a résztvevő gyerekek két téma közül 
választhattak:  „színes  világ”  vagy  a  „kis 
Warhol”. A versenybe  sok gyermek kap-
csolódott be, akik igazán szép alkotásokat 
hoztak  létre.  Ezeket  az  iskola  helyisé-
geiben  rendezett  kiállításon mutattuk  be. 
A  legeredetibb  és  legjobban  sikerült  al-
kotások szerzőit szép ajándékokkal  jutal-
maztuk meg. 

December  elején  zajlott  iskolánkban 
a  Pitagoriász matematika-verseny  iskolai 
fordulója. Ez az évfolyam attól volt külön-
leges, hogy a  tanulók a versenybe online 
kapcsolódtak  be.  Ezt  főleg  a  távoktatás 
útján  tanuló  felső  tagozatosok  használ-
ták  ki,  de  az  alsó  tagozat  kis  tanulói  is, 
akik  valamilyen  oknál  fogva  nem  tudták 
a versenyfeladatokat az iskolában megol-
dani. Az egyes kategóriákban sok sikeres 
megoldónk volt, akik majd a járási fordu-
lóban képviselik iskolánkat. 

Hagyománnyá  vált,  hogy  december-
ben  karácsonyi  műsorral  látogatjuk  meg 

az Antonius Szenior Központban lakókat. 
A  jelenlegi  helyzet  nem  tette  lehetővé 
számunkra  a  közvetlen  találkozást,  ami 
azonban  nem  tántorított  el  minket  attól, 
hogy örömet okozzunk számukra. A peda-
gógusok a tanulókkal közösen egy kedves 
műsort tanultak be. Nagy köszönet jár Ko-
pas  és Krommer  uraknak,  akik  a műsort 
felvették  és  segítettek  abban,  hogy  kel-
lemesebbé  tegyük  az  idősek  életét.  Ezen 
kívül  bekapcsolódtunk  a  „Mennyi  sze-

retet  fér  egy  cipősdobozba?”  elnevezésű 
összszlovákiai  gyűjtésbe  is.  A  tanulók 
a  szülőkkel  közösen,  valamint  az  iskola 
alkalmazottai is könyvekkel, apró emlék-
tárgyakkal, illatos, édes és sós meglepetés-                                                                  
sel töltötték meg a dobozokat. A gyűjtés-
nek  nagy  sikere  volt.  94  dobozt  sikerült 
összegyűjtenünk,  amit  aztán  átadtunk  az 
Antonius  Szenior  Központban  élő  idős 
néniknek és bácsiknak. 

Mindig  nagy  öröm  számunkra,  ha 
iskolánk  valami  új  dologgal  gyarapo-
dik.  Ebben  az  esetben  egy  olvasósarkat 
sikerült  kialakítanunk.  Örömünk  annál 
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A  különböző  tanulmányi  versenyek 
már az  iskola  intézményének kialakulása 
óta részét képezték az iskolai életnek. Így 
van  ez ma  is, még  ha  ebben  a  tanévben 
kicsit más formában is történik ez a meg-
mérettetés. 

Az idén az iskolai sportesemények biz-                                                                        
tosan elmaradnak, de legjobb számolóink 
már  bizonyítottak  a  matematikai  Pita-
goriász  iskolai  fordulóján.  Ez  a  verseny                  
azért  különleges, mert  ennek  során nem- 
csak a  tanulók számolási készsége és  lo-
gikai tehetsége számít, hanem a feladatok 
megoldására  szánt  idő  fennmaradó  része 
is pontokra váltható. A 8 benevezett tanuló 
közül öt jutott tovább a járási fordulóba, a 
3. osztályból: Ťarcha Lea, Hrotko Domi-
nika és Lax Ármin, valamint a 4. osztály- 
ból  Krommer  Ádám  és  Cződör  Viktória 
Elisabeth.  Kíváncsian  várjuk  az  áprilisi 
folytatást a járási fordulón.

Az  idősebb  korcsoport  számára  ren-
dezik  meg  a  Matematikai  Olimpiát.  Ez 
egy  komoly  verseny,  amelynek  során  a 
tanulóknak olyan feladatokat kell megol-
daniuk,  amelyekkel  az  iskolai matemati-
ka  órákon  általában  nem  találkoznak. A 
verseny  célja  ugyanis  a  tehetségek  felfe-
dezése  és  támogatása,  a  tanulók  szakmai 
ismeretanyagának bővítése és annak a ma-
tematikai  tudásnak  az  alkalmazása,  ame-
lyet  az  iskolai  tanulmányaik  során  elsa-
játítottak. Méltán  lehetünk  tehát  büszkék 
Katona Ádám 9. osztályos tanulónkra, aki 
egyetlen ponttal lemaradva, a 2. helyezést 
érte el a járási fordulón. Neki is sok sikert 
és jó felkészülést kívánunk a kerületi for-
dulóra.

A Tompa Mihály  vers-  és  prózamon-
dó verseny az  idén ősszel a  járványhely-
zet miatt  elmaradt,  talán majd  tavasszal. 
Várjuk, hiszen érdekeltek vagyunk;  a  ta-
valyi  iskolaévben  ugyanis  Hercog  Bian-
ka, 7. osztályos  tanuló 1. helyezést ért el 
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a  járási  fordulón.  Ő  is  tovább  gyakorol, 
hiszen a kerületi fordulóban is hasonló si-
kerekre pályázik. 

Mivel  az  iskola  kis  létszáma  ellenére 
a  tanulóink  között  jócskán  akadnak  te-
hetséges  gyerekek,  további  tanulmányi 
versenyekre  is  beneveztünk,  amelyek 
csak ezután kerülnek majd megrendezés- 
re.  Beadtuk  jelentkezésünket  a  Nemzet-
közi  Matematikai  Kenguru  versenyre, 
amelynek  elsődleges  célja  a  matematika 
népszerűsítése  és  annak  élményszerű-
vé  tétele  mindenki  számára.  A  verseny 
89  országban,  azonos  időpontban  kerül 
megrendezésre.  Jelentkeztünk  a  Simonyi 
Zsigmond  Kárpát-medencei  helyesírási 
versenyre,  amelynek  küldetése  az  anya-
nyelv szeretetének az erősítése, valamint a 
mindennapi élethez szükséges helyesírási 
készségek  fejlesztése.  Beneveztünk  to-                                                                             
vábbá  az  Öko-logika  Kárpát-medencei 
Környezetvédelmi  Csapatversenybe,  
amelynek  célja  a  környezetről  alkotott 
ismeretek  elmélyítése,  a  komplex  öko-
lógiai  gondolkodás  megalapozása.  Ta-
nulóink  a  környezetvédelmi  folyamatok 
és  összefüggések  elsajátítása mellett  egy 
kiselőadást készítenek, amelynek témája a 

lakóhely környéki természetvédelmi érté-
kek bemutatása, ezen belül a csapat idén a 
Diószeg kataszterét is érintő madárvédel-
mi  terület  (Úľanská  mokraď)  környezeti 
problémáit dolgozza fel. 

Mivel  a  versengésbe  való  bekapcso-
lódás nagy ösztönző erővel bír, a pedagó-
gusok  a  gyerekeket  a  tanulmányi  verse-
nyek mellett  a  lehető  legtöbb  pályázatba 
is  igyekeznek  bekapcsolni.  Például  Az                  
Arany ló gyermekei meseíró pályázatra há-
rom 6. osztályos tanuló – Bilicky Bianka, 
Tóth Bettina és Hrotko Krisztián – mun-
káját küldtük el. Az írás során a gyerekek 
77 magyar történelmi témából választhat-
tak. A legjobb művekből különleges mese-   
könyv  kerül  megjelentetésre  a  nemzeti 
összetartozás  éve  alkalmából.  A  tanulók 
munkái az iskola újonnan megjelenő diák-                                                                                   
lapja  –  a  @kodó  Hír@  (Kukackodó 
Hírkukac)  –  2.  számában  lesznek  olvas-
hatóak,  amelynek  megjelenését  áprilisra 
tervezzük. Ugyanitt lehet majd megtekin-
teni  a  különböző  rajzpályázatokra bekül-
dött alkotásokat is. A diáklap 1. számában 
a  tanulók  munkái  mellett  tudomást  sze-
rezhettünk  az  iskolai  rendezvényekről, 
valamint  elolvashattuk,  hogyan  véleked-
nek diákjaink az online oktatásról, illetve 
általában  a  járványhelyzetről.  A  diáklap 
1.  száma  az  iskola  honlapjáról  letölthető 
(www.zsvjmsladkovicovo.sk).

Legyünk  büszkék  gyermekeink  sike-
reire,  buzdítsuk  őket,  hogy  a  tanulmányi 
versenyekre való felkészülés és a kiírt pá-
lyázatokra  beadott  munkák  a  tehetséges 
tanulóink  számára  ne  jelentsenek  terhet, 
hanem  ellenkezőleg:  hasznos  és  egyben 
kellemes  időtöltést,  valamint  kedvet  ad-
janak a további munkához. Az elért sike-
rekhez  gratulálok,  és  köszönetemet  feje-
zem ki a felkészítő pedagógusok felé, akik 
kitartóan  ösztönzik  és  vezetik  gyerme-
keinket  a  tudás  útján,  hozzájárulva  ezzel 
diákjaink sikereihez és iskolánk színvona-
lának emeléséhez.

PaedDr. Takács Katalin
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. december 9-én megtartott 25. üléséről 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

•  a  25.  önkormányzati  ülés  napirendi 
pontjait;

•  Diószeg  Város  2020-as  költségvetésé-
nek  4.  sz. módosítását  –  a  bevételi  ol-
dal 1 708 415 euróval, a kiadási oldal, 
1 643 614 euróval való csökkentését;

•  a  81/2013-as  Önkormányzati  Rende-
let  8/2020  sz.  Kiegészítését,  amely  a 
Diószeg Város hatáskörében kialakított 
iskolák  és  iskolai  létesítmények  (óvo-
dák, művészeti alapiskola, és a nevelé-
si-művelődési  intézmények)  működési 
költségeinek és a bérekre szánt összegé-
nek meghatározásáról szól; 

•  a 103/2019 sz. Önkormányzati Rendelet 
1/2020 sz. Kiegészítését, amely a város 
fenntartói hatáskörébe tartozó iskolák és 
oktatási intézmények költségeinek rész- 
leges térítéséről szól;

•  a  105/2020  számú,  a  háztartási  hulla-
dék,  a  biológiailag  lebomló  hulladék, 
a  biológiailag  lebomló  konyhai  és  ét-
termi  hulladék,  valamint  apró  építési 
hulladék Diószeg Város területéről való 
elszállításának díját szabályozó Önkor-
mányzati Rendeletet;

•  a 106/2020 számú, a háztartási hulladék 
és  az  apró  építési  hulladék, valamint  a 
biológiailag  lebomló hulladék, a bioló-
giailag lebomló konyhai és éttermi hul-
ladék  Diószeg  Város  területén  történő 
kezelését  szabályozó  Önkormányzati 
Rendeletet;

•  a Diószegi Technikai Szolgáltató 2021–
2023-as évekre szóló költségvetését;

•  a  Diószegi  Összevont  Iskola,  Diószeg 
Iskola utca 1087, 2021–2023-as évekre 
szóló költségvetését;

•  a  Petőfi  Sándor  MTNy  Alapiskola  és 
Óvoda 2021–2023-as évekre szóló költ-
ségvetését;

•  a  VÖ  mellett  működő  kulturális-  és 
sportbizottság  azon  javaslatát,  mely 
alapján a város a 2021-es költségvetésé-
ből a kulturális, sport, és közhasznú te-
vékenységet  végző  szervezetek  részére 
41 240 euró összegű támogatást nyújt;

•  Diószeg  Város  2021–2023-as  évekre 
szóló költségvetését;

•  a város főellenőrének tevékenységi ter-
vezetét a 2021-es év I. félévére;

•  a Mojmír J. K. tulajdonában, a Diószeg 
k.t.,  a 2945 sz.  tulajdoni  lapon bejegy-
zett  93  m2  terület  megvásárlását  10 

euró/m2 áron;
•  a Mojmír J. K. tulajdonában lévő ingat-
lan bérleti díjának kifizetését 0,50 euró/
m2 összegben, a bérleti díj kifizetése a 
2018, 2019 és 2020-as évekre vonatko-
zik;

•  Diószeg  város  vagyonának  cseréjét 
különleges elbírálás alapján – a 97 h. sz. 
alatti épület – bádogosműhelyt a 491/1 
számú és a 493/4 számú 528 m2 területű 
telekre.  A  két  ingatlan  értéke  közti 
3 223,08 euró összegű különbséget Im-
rich L. A város számlájára fizeti be. 

•  Diószeg  város  vagyonának  eladását 
különleges elbírálás okán Ľudovít G. és 
felesége  Katarína  G.  kérelmezőknek  – 
indoklás;

•  Kérvény beadását a „Výstavba elektric-
kej nabíjacej  stanice pre  elektromobily 
v  meste  Sládkovičovo/Töltőállomás 
építése  az  elektromos  autók  részére 
Diószeg Város területén” projekt támo-
gatására, annak megvalósítására és a kö-
telező  társfinanszírozására  a  támogatás 
feltételeivel összhangban;

•  A 169/MZ-2020 2020. június 17-én kelt 
határozat megszüntetését;

•  Vissza nem térítendő anyagi támogatást 

COVID-19 tesztelések

vagyunk egymásnak. Az „együtt, egymá-
sért” tanúsított hozzáállásukat ez alkalom-
mal az újsághoz csatolt kis ajándékunkkal 
is szeretnénk megköszönni! 

Köszönetnyilvánítással  tarto-
zunk  az  egészségügyi  dolgozóknak, 
a  katonáknak,  rendőröknek,  önkén-
tes  tűzoltóknak,  műszaki  dolgozók-
nak,  és  a  tesztelésekbe  bekapcsolódó 
önkénteseknek,  akik  mindannyiunk 
érdekeit  szem  előtt  tartva  önzetlenül 
biztosították  településünkön  a  járvány-                                                                                                        
ellenes  intézkedések    zökkenőmen-
tes  megvalósítását.  Külön  köszönet  jár 
a Fekollini cégnek a teszteléseket végzők 
számára  a  térítésmentesen  bebiztosí-
tott  reggelikért,  továbbá  a  Batiservice,  a 
Márton & Márton,  a  Jamajka  és  a  Pizza 
& More cégeknek, melyek heti váltásban 
biztosították a nagyszámú önkéntes finom 
ebédjét és vacsoráját, hogy a tesztelő csa-
patoknak ne kelljen üres gyomorral helyt-                                                     
állniuk a hajnaltól késő estig érkezők fo-
gadása során. 

Köszönjük  Pócs  úrnak  is,  aki  akkor, 
amikor  még  hiány  volt  a  védőeszközök 
terén, megjelent nálam az irodában, hogy 
védőeszközöket  adományozzon  azoknak, 
akik arra a leginkább rászorulnak.

Ugyanezt  a  köszönetet  tolmácsol-
juk a Niltex cégnek  is, élén Lindák úrral 
–  hiszen  kétszer  ad,  ki  jókor  ad  –,  mert 
akkor  sietett  a  segítségünkre  a  védőesz-

közök bebiztosításával, amikor mindezek 
a termékek még hiánycikknek számítottak 
a piacon. 

A tesztelőhelyek időbeni előkészítését, 
azok  rendszeres  fertőtlenítését  a  hivatal 
műszaki szolgáltatói részlege biztosította, 
önkéntes tűzoltóink a termálfürdőn a for-
galmat  irányították,  de  ők  ügyeltek  arra 
is, hogy a kihelyezett részleg dolgozói, ha 
kellett kávéhoz, teához jussanak. Segítsé-
günkre voltak a szeredi katonák, a bizton-
ságunkra  ügyelő  helyi  rendőralakulatok, 
és a város alkalmazottai is, akik részt vet-
tek a tesztelés szervezésében – nekik min-
dannyiuknak elismerés jár. 

Lakosaink egészségének hatékony biz-                                                                                    
tosítása  érdekében  Diószeg  városa  csí-
raölő  készülékeket  vásárolt,  melyekkel 
folyamatosan  fertőtlenítik  az  egészség- 
ügyi  központ várótermeit  (a  rendelőkben 
hasonló  gépek  már  be  voltak  szerelve). 
Ennek  köszönhetően  a  betegeknek  nem 
kell  attól  félniük,  hogy  épp  az  orvosnál 
fertőződnek  meg,  de  a  közegészségügyi 
előírásokat  természetesen  továbbra  is  be 
kell tartani. Ezeket a csíraölő készülékeket 
az antigénes tesztelések során is alkalmaz-
tuk,  egyet  az Antonius  idősek  otthonától 
kölcsönöztünk, két hordozható készüléket 
pedig az öreg kultúrházban található mo-
bil-tesztelőhelyünkön  üzemeltetünk  hét-
főtől szombatig 8.00 – 16.30 óra között.

A  Covid-19  elleni  védőoltást  eddig 

egészségügyi  dolgozóink,  pedagógu-                                   
saink,  az  Antonius  idősek  otthona  lakói 
és  alkalmazottai  kapták  meg,  de  több, 
idősebb  lakosunk  lett  beoltva  a  galántai 
és  a  dunaszerdahelyi  oltási  központban. 
Kérjük  a  kedves  lakosokat,  hogy  segéd-
kezzenek  idős  rokonaiknak,  ismerőseik-
nek  a  védőoltás  időpontjának  lefoglalása 
során, védjük a legveszélyeztetettebb ko-
rosztályt!  Egészséges  nagyszülők,  teher-
mentesített  kórházak  –  ez  jelenti  az  utat 
vissza a megszokott életvitelünkhöz.

Vigyázzunk  magunkra,  vigyázzunk 
egymásra  –  legyünk  fegyelmezettek  és 
türelmesek!  Ezen  az  úton  juthatunk  el 
a Covid-19 legyőzéséig!

Krommer Gábor 
hivatalvezető
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Szlovákiában  a  népszámlálásra  elek-
tronikus  formában  2021.  február  15.  és 
március  31.  között  kerül  sor.  A  nép- 
számlálási űrlap kitöltése a Szlovák Köz-
társaság valamennyi lakosa számára köte-
lező  lesz. A  népszámlálás  szempontjából 
lakosnak számít mindenki, aki a Szlovák 
Köztársaság  területén  (állandó)  lakóhel-
lyel, tartózkodási hellyel, esetleg megtűrt 
státuszúként,  tartózkodási  engedéllyel 
rendelkezik. Lakosnak számít  továbbá az 
európai uniós állampolgár, ha a szokásos 
tartózkodási helye a Szlovák Köztársaság 
területén van.

A kiskorú,  valamint nem cselekvőké-
pes  lakosok  helyett  a  népszámlálási  űr-
lapot  ezen    személyek  törvényes  képvi-
selője, gyámja tölti ki.

A  lakosok  által  a  népszámlálási  kér- 
dőíven  megadott  valamennyi  adatnak 
a népszámlálás döntő pillanatára kell vo-
natkoznia, ez pedig a 2020. december 31-
e,  csütörtök  és  2021.  január  1-je,  péntek 
közötti éjfél.

A népszámlálási kérdőív az államnyel-
vű változat mellett magyar, roma, ruszin, 

3VÁROSI TÁJÉKOZTATÓ

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. december 9-én megtartott 25. üléséről 

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. december 30-án megtartott 26. rendkívüli üléséről 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

•  a 26. rendkívüli önkormányzati ülés na-
pirendi pontjait;

•  a  „Smart  city  Sládkovičovo/Diószeg 

Népszámlálás 2021

okosváros” építésének stratégiáját;
•  a „Diószeg Város vízmegtartó  intézke-
dései”  projekt  közös  finanszírozásának 
biztosítását  10  095,63  euró  összegben, 
ami a teljes költségek 5%-a.

ukrán, angol, francia és német nyelven is 
megtalálható  a  https://www.scitanie.sk/
scitanie-obyvatelov/vzor-scitacieho-for-
mulara weboldalon. 

A  népszámlálás  ideje  alatt  a  lakosok 
postaládájukba  röplapokat,  illetve  SMS-t 
kapnak, amely az éppen zajló 2021-es nép-                                                                              
számlálásról ad tájékoztatást.

Tisztelt polgártársak, felszólítjuk önö-
ket,  vegyenek  részt  az  éppen  zajló  nép- 
számláláson  az  otthon  kényelmében  és 
biztonságosan  számítógépük,  táblagépük 
vagy  mobiltelefonjuk  segítségével.  Az 
elektronikus kérdőív megtalálható a www.
scitanie.sk  honlapon,  vagy  a  letölthető 
mobilapplikációban  is.  Bővebb  informá-
ciókat kaphatnak, ha felhívják a községü-
ket vagy a 02/20 92 49 19-es telefonszá-
mon működő telefonos ügyfélszolgálatot. 
Kérjük  a  családtagokat,  lakosokat,  segít-
senek idősebb polgártársaiknak, ha segít-
séget kérnek önöktől.

A népszámlálás 2021-ben elektroniku-
san, gyorsan, egyszerűen és biztonságosan 
fog zajlani.

igénylő  kérvény  benyújtását  a  „Mesto 
Sládkovičovo  –  Využitie  geotermálnej 
energie  s  použitím  tepelného  čerpadla/
Diószeg Város – a geotermális energia 
felhasználása  hőszivattyúval”  projekt- 
re,  a  projekt  elszámolható  kiadásainak 
teljes  összege 502 984,88  euró,  a  társ- 
finanszírozás  összege  minimum  5%, 
maximum  25  149,24  euró,  a  projekt 
megvalósításának  és  az  esetlegesen 
felmerülő  nem  elszámolható  kiadások 
fedezésének biztosítása a város költség- 
vetéséből;

•  Vissza nem térítendő anyagi támogatást 
igénylő kérvény benyújtását a „Spoloč-
ne  to  zvládneme/Együtt  átvészeljük” 
projektre,  a  pénzeszközök  biztosítása 
a  projekt  társfinanszírozára  minimum 
5%, maximum 12 500 euró összegben, 
a projekt megvalósításának és az esetle-
gesen felmerülő nem elszámolható kia-
dások  fedezésének  biztosítása  a  város 
költségvetéséből.

A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:

•  A  24.  ülés  határozatainak  teljesítéséről 
szóló  jelentést,  melyet  a  város  főel-
lenőre, Pavol Doval mérnök végzett el;

•  a város főellenőrének jelentését Diószeg 
Város  adósságállományának  állásáról, 
illetve annak várható alakulásáról;

•  Diószeg  Város  2019.  évi  konszolidált 
(összevont) beszámolóját;

•  a  város  főellenőrének  állásfoglalását 
Diószeg  Város  2021-es  költségvetésé-
hez,  figyelembe  véve  a  2022-2023-as 
éveket; 

•  a halottas ház bérlésére és a temetkezési 
szolgáltatások  működtetésére  meghir-
detett nyilvános kereskedelmi verseny-
tárgyalás legelőnyösebb árajánlatát;

•  a  nyilvános  kereskedelmi  versenytár-
gyalás  eredményét  a  2605/3  telek  ré-                                                                    
szének  eladására  a  versenytárgylás 
győztesének,  Dominika  R.-nek  2  430 
euró összegben. 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

•  helyi közút építését a Márton & Márton 
Kft., Fučík u. 458/252, 925 21 Diószeg 
székhelyű cég kérvénye alapján.

A városi képviselő-testület megbízta:

•  a város polgármesterét,  hogy  írja  alá  a 
nyilvános  kereskedelmi  versenytárgya-
lás  győztesével,  Ernest  Molnár  úrral, 
Kertész  utca  1559/58,  Nagyfödémes, 
a 2021. 01. 01-től 2025. 12. 31-ig szóló 
bérleti és megbízási szerződést;

•  a  város  polgármesterét,  hogy  a  helyi 
közút  építésének  megkezdése  előtt 
egyeztessen a Márton & Márton cég kép-                                                                                        
viselőivel az építés feltételeiről.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében elolvasható a www.sladkovicovo.sk 
honlapon.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében elolvasható a www.sladkovicovo.
sk honlapon.

Minden lakos fontos,
klikkeljünk egy szebb jövőért.

Kysela Edit, 
anyakönyvvezető
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COVID-19 tesztelések
A  közelmúltban  városunk  legigénye-

sebb  logisztikai  feladata  a  2020.  október 
31.  –  november  1-jén,  illetve  a  további 
négy  alkalommal  –  január  23–24-én,  ja-
nuár 30–31-én,  illetve a február 3–7-e és 
február 8-13-a közt megvalósított antigén 
tesztelés  volt.  A  tesztelésen  több  lakos 
vett  részt, mint pl.  az önkormányzati vá-
lasztásokon,  így  a  biztonságos  részvétel 
megszervezése nagy kihívást jelentett.

Az  első  fordulóban  Diószegen                    
3 931 tesztelést végeztünk, ebből 17 sze-                   
mély eredménye  lett pozitív, ami 0,43%-
os  fertőzöttséget  jelentett  (összszlovákiai 
mértékben  ez  a  szám  a  3  625  332  teszt-
ből  38  359 pozitív  eredményt,  azaz  1,05 
%-os  fertőzöttséget mutatott). Diószegen 
az  akkori  jó  eredménynek  köszönhetően 
a második fordulóra nem volt szükség (a 
következő  országos  felmérésben  tesztelt 
2  044  855  állampolgárból  13  509,  tehát 
a  résztvevők  0,66%-nak  eredménye  lett 
pozitív). 

Az emlékezetes első hideg, ködös no-
vemberi hétvégén bizony sokan álltunk a 
hosszú  sorokban,  bár  az,  aki  meleg  láb- 
belit  vett  és  jól  felöltözött  –  sőt még  ha 
az  esernyőjét  sem  felejtette  otthon  –,  ta-
lálkozva az ismerősökkel, barátokkal, s az 

előírt  kétméteres távolságot is betartotta, 
talán nem élte meg rémálomszerűen a vá-
rakozás  perceit. A  tesztelés  városunkban 
az  első  napon  négy,  a második  napon  öt 
mintavételi  helyen  történt  – mindenütt  a 
kiküldött  egészségügyi  dolgozók,  kato-
nák,  rendőrök,  önkéntes  tűzoltók  és  ön-
kéntesek jelenlétében. A hosszú sorok el-
lenére már az első alkalommal is rendben 
zajlottak a dolgok, s az akkor szerzett ta-
pasztalatokat  eredményesen  hasznosítot-
tuk a későbbi,    januári  tesztelések  során. 
A  Vince-erdei  Termálfürdő  ügyvezetőjé-
nek beleegyezésével pl. a  fürdő  területén 
első kezdeményezőkként szerveztük meg 
az átvonulós autós tesztelést. 

A  2021-es  országos  antigén  tesz-
telés  négy  köre  –  s  ez  elsősorban  az 
időpont-foglalási  rendszernek  volt 
köszönhető – Diószegen kényelmesen  és 
biztonságosan  zajlott,  amit  a  helyi  lako-
sokon  kívül  a  környékbeliek  is  szívesen 
kihasználtak.  Nem  volt  hosszadalmas 
várakozás,  a  tesztelésre  jelentkezők pon-
tos  időbeosztásával  csökkent  a  tesztelé-
sek  alatti  megfertőződés  esélye. Az  első 
körben  tesztelt  3  515  személy  közül  60 
pozitív  lett,  ami  1,68  %-s  fertőzöttséget 
jelentett  (Szlovákia  eredményei:  2  949 

017  tesztelt  személy  közül  36  547  pozi-
tív,  tehát  a  fertőzöttség  aránya  1,24%). 
A  magas  százalékarány  miatt  Diószegen 
a  tesztelés második körét  is megszervez-
tük, s kiderült, hogy az előző héttel szem-
ben két  tizedesponttal  (1,9%) emelkedett 
a  fertőzöttség, 3 555  lakos közül 67 sze-
mély  Covid-fertőzött  volt.  A  harmadik 
körben 3 565  személy  teszteltette  le ma-
gát,  ebből 67 személy pozitív eredmény-
nyel,  ami  százalékarányban  azonos  volt 
az előző héttel, vagyis 1,9%. A negyedik 
körben  a  pozitív  személyek  számának 
enyhe csökkenése volt észlelhető, a 3 467 
letesztelt személyből 51 volt pozitív, ami 
1,47 %-t jelent.

Nehéz  időket  élünk,  féltjük  a  saját 
és  szeretteink  egészségét,  az  általános 
járványügyi  intézkedések  korlátozzák  az 
életünket,  a  gyermekeink  nem  járhatnak 
iskolába, játszi könnyedségű dolgok inté-
zése most valóságos procedúrát jelenthet. 
Mindannyian  szeretnénk  mihamarabb 
visszakerülni  a  megszokott,  biztonsá-
gos, régi kerékvágásba. Az Önök kiemel-
kedően magas részvétele az antigén tesz-
teléseken  bizonyítja,  hogy  mindannyian 
felelősségteljesen viszonyulnak a jelenle-
gi helyzethez, s ezért kölcsönösen hálásak 


